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Spoštovane bralke, spoštovani bralci!

 Leto se je tako hitro obrnilo, da kar ne moremo verjeti, da je december že tu. V Postojn-
skem prepihu smo pripravili nekaj novosti. Dodali smo rubriko Aktualno dogajanje v Držav-
nem zboru RS, novosti, ki so tako ali drugače zanimive predvsem za Postojnsko, pa bosta 
sporočala oba postojnska poslanca. Oba sta seznanjena, da bomo v primeru, če eden izmed 
njih ne bi pripravil prispevka, objavili pač tistega, ki ga bomo prejeli pravočasno. Njuni za-
pisi pa ne odražajo stališč uredništva.
 Zaradi težav pri pridobivanju podatkov o novorojenčkih in starostnikih se bomo morali sprija-
zniti z ukinitvijo objav imen, saj nam to narekuje zakonodaja s področja varovanja osebnih podat-
kov, vendar na njih ne bomo kar pozabili. Voščila bomo še vedno objavljali, vendar brez imen.
 V tem Postojnskem prepihu smo želeli priložiti tudi darilo, vendar smo se na koncu odloči-
li, da temu namenjena sredstva raje namenimo Društvu invalidov Postojna. 
 Prihodnja (januarska) izdaja Postojnskega prepiha bo zaradi praznikov in prav zato, da 
lahko v njem zajamemo še praznično dogajanje, izšla nekoliko pozneje, tako da bo Prepih na 
vaše domove prispel v petek, 17. januarja 2014. 
 Vsem voščim doživete božične praznike, veliko dobre zabave ob pričakovanju novega leta, se-
veda pa čim več sreče in zdravja skozi vse leto 2014. Naj vas spremlja ljubezen, to pa kdaj pa kdaj 
izpovejte tudi svojim bližnjim. Nič ne stane, »investicija« pa se bogato povrne. Srečno torej!

(Milan Štulc, odgovorni urednik)

Spoštovane občanke, spoštovani občani!

 Čeprav letos nekoliko pozneje, zima te dni že pošteno trka na vrata. Kot kaže, bo tudi leto-
šnji december precej hladen. In mogoče bo le nekoliko ohladil razgreto ozračje, v katerem se 
je po sili razmer znašla tudi naša občina. Za nami je tako izjemno pester november.
 Najprej se je zaiskrilo med Občino in Ministrstvom za obrambo RS. Predstavniki Občine so 
tako od državnega sekretarja v oktobru izvedeli, da se država ne bo kaj dosti ozirala na stališča 
občine in bi predvidoma že v novembru sprejela državni prostorski načrt za območje vadišča 
Poček. Ta podatek je člane koordinacijske skupine, ki zastopajo interese Občine Postojna, raz-
jezil še toliko bolj zato, ker je ministrstvo ravno v letošnjem letu (po skoraj 10 letih) določbe 
Dogovora, ki sta ga leta 2004 podpisala minister in župan, pričelo razlagati malo po svoje. Na 
ministrstvu si razlagajo, da je lahko znesek, do katerega je Občina iz naslova odškodnine zaradi 
uporabe vadišča upravičena v višini do največ 260.000 evrov, lahko tudi 0. Razočaranje nad 
odsotnostjo pogajanj je bilo na strani predstavnikov občine tolikšno, da je vodja postojnske po-
gajalske skupine, podžupanja Margareta Srebotnjak Borsellino, nemudoma protestno odstopila 
s te funkcije. Sledila pa je tudi obravnava problematike na izredni seji občinskega sveta, ki je 
bolj podrobno predstavljena v nadaljevanju, tako kot tudi vse druge točke dnevnega reda.
 Medtem pa se je zgodila še ena zadeva, ki je dodatno razjezila skupino občinskih svetni-
kov. In sicer tako močno, da so od župana tudi v tem primeru zahtevali nujno obravnavo. 
Ministrstvo za kulturo je namreč po v septembru objavljenem razpisu izbralo novega (stare-
ga) najemnika Predjamskega gradu. Predstavnike nekaterih društev in krajevne skupnosti 
je najbolj zmotilo to, da je ministrstvo v javnem razpisu obljubilo, da bo pri izbiri najemni-
ka upoštevalo tudi kriterij sodelovanja s temi subjekti lokalne skupnosti, na koncu pa jih 
je po njihovem mnenju »povozilo« in odločilo po svoje. In občinski svetniki so tem mnenju 
skoraj soglasno pritrdili. Tudi o tej temi pišemo v nadaljevanju.
 Čisto za konec meseca novembra pa je udarilo še enkrat. Lekarniška zbornica se je odločila, da 
v četrtek, 29. novembra 2013, njihove članice za eno uro protestno zaprejo svoje lekarne. In razlog? 
Po njihovem mnenju Občina Postojna. Kar nekoliko neverjetno se sliši. V Lekarniški zbornici se ne-
kako ne morejo sprijazniti s tem, da je Občina Postojna prisluhnila željam svojih občanov in je do-
segla, da se bo v mesecu decembru v Postojni odprla nova lekarna. Nekatere je zmotilo dejstvo, da 
gre za poslovalnico Lekarne Ljubljana, a dejstvo je, da lahko konkurenco obstoječi lekarni (ki poleg 
nižjih cen vedno prinese tudi višjo kvaliteto storitev) zagotovimo le z drugo lekarno. In Lekarna Lju-
bljana lahko v tem trenutku očitno za to ponudi najboljše pogoje. No, akcija očitno ni uspela, saj so 
državljani spregledali, da gre tudi v tem primeru pod krinko boja proti monopolu enega lekarnarja 
dejansko za boj za oligopol drugih lekarnarjev. Nihče namreč ne želi, da bi na njegovo dvorišče pri-
šla konkurenca in ga prisilila k boljšemu in cenejšemu poslovanju. Neizpodbitno pa ostaja dejstvo, 
da imajo od tega občani lahko le korist, saj se bodo lahko svobodno odločali, v katero lekarno bodo 
zavili. Če je naša občina s tem začela nov trend na državni ravni, smo lahko le zadovoljni, saj bo 
konkurenca dobra za vse, tudi za tiste, ki se je sedaj bojijo. Sicer pa ne bi bilo prvič, da naša občina 
določa trende na področju skrbi za občane in to si lahko štejemo v posebno čast. 
 Dogajanje je bilo v zadnjem mesecu tako pestro, da so se nekatera druga, sicer pomembna 
vprašanja, kar nekoliko izgubila v ozadju. Kljub temu ali ravno zaradi tega smo za vas pri-
pravili pregled pomembnejših investicij in dosežkov v iztekajočem letu in nekatere zanimive 
informacije s področja delovanja občinske uprave.
 Prijetno branje vam želim ter vesele in doživete prihajajoče praznike.

(Boštjan Udovič, direktor občinske uprave)

Spoštovane občanke in občani!

V tednih, ko se dnevi krajšajo in z zimo prihaja najhla-
dnejši del leta, se v praznovanju poslavljamo od izteka-
jočega se leta. Pričakovanje decembra, ki vodi v višek ob 
božično-novoletnih praznikih, je čas, ko po eni strani vedno 
poskušamo strniti vtise leta, po drugi strani pa že odmika-
mo svoj pogled od tega in se oziramo v novo leto. 

Želim vam prijetne in lepe praznike! To so prav posebni 
pazniki, ki se dotaknejo prav vsakega od nas in nas napol-
nijo z optimizmom in mirom. Preživite jih v krogu tistih, 
ki vam pomenijo največ in v katerih družbi ste najrajši. 
Naj bo novo leto polno novih izzivov in priložnosti, naj 
prinese nove uspehe in nove želje, vse tisto, kar nas sili na-
prej, kar nam omogoča rast in kar nas dela boljše.

Jernej Verbič, Vaš župan
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Milan Štulc

Občinski svet Občine Postojna
Prva izredna seja

Na 1. izredni seji Občinskega sveta Občine Postojna so svetniki v prvi točki obravnavali problematiko vadišča 
slovenske vojske Poček, prisotni pa so bili tudi Zoran Klemenčič, državni sekretar na Ministrstvu za obrambo RS, 
ter Marko Grubar in Blanka Razpet z Direktorata za logistiko MORS. Pobudnica umestitve točke na dnevni 
red, podžupanja Margareta Srebotnjak Borsellino je poudarila, da je stališče Občine Postojna, da je treba refe-
rendumsko voljo občanov upoštevati in vadišče Poček zapreti, vseskozi enako. Vadišče Poček je za naravno okolje 
moteče, povzroča škodo, hrup in moteče razmere za prebivalce ter hude negativne vplive na okolje. Namesto za-
prtja pa naj bi Vlada RS sprejela Državni prostorski načrt in v prostor umestila vadišče Poček. Če se to res zgodi, 
bo izigrana tako slovenska kot tudi mednarodna zakonodaja. Podžupan Boštjan Stegel je pojasnil, da je Komisija 
Občine Postojna za izvajanje Dogovora vedno zastopala interese lokalnega prebivalstva. Dogovori o odškodninah 
so potekali vzporedno z dogovori o zaprtju, v tem času pa je bila Občina upravičena do dogovorjene odškodnine. 
Nikoli pa Občina Postojna ni odstopila od referendumske zahteve, da se vadišče Poček zapre.

D ržavni sekretar na MORS Zoran Klemenčič pa je ugo-
tavljal, da je država več ali manj dobro sodelovala z Ob-

čino, letos in tudi v naslednjem letu pa MORS ni več sposobno 
namenjati denarja za izpolnjevanje Dogovora. Zatrdil je tudi, 
da so bili v pripravi DPN določeni predlogi upoštevani, ni pa 
znal povedati, kateri so to bili. Trenutno je Uredba v medresor-
skem usklajevanju. Preden bo predlog obravnavan na Vladi, bo 
ta objavljen tudi na portalu Ministrstva za infrastrukturo RS.

Župan Občine Postojna Jernej Verbič je v zaključevanju izrazil 
skrb, da verjetno glavne pripombe Občine Postojna niso bile upo-
števane, saj bi sicer z MORS dobili pojasnila, katere so upoštevali. 
Z malo dobre volje bi se dalo vse urediti, ker je bila ta s strani Ob-
čine Postojna vedno izkazana, župan Jernej Verbič pa pričakuje več 
odprtosti s strani MORS. Komunikacija med Občino in MORS 
je dobra, vendar je realizacija s strani MORS slaba. Župan je pou-
daril, da Slovensko vojsko visoko spoštuje in upa, da jo spoštujemo 
vsi, to pa ne pomeni, da lahko Poček ostane. 

Svetniki so soglasno sprejeli sklep, da Občinski svet Občine 
Postojna nasprotuje sprejetju DPN OSVAD Postojna, da od 
Ministrstva za obrambo RS zahteva, da takoj preneha z vsemi 

aktivnostmi na vojaškem vadišču Poček, da pooblašča župa-
na Jerneja Verbiča, da v kolikor Vlada RS ne izpolni zahtev, 
sproži vse pravne postopke za njihovo realizacijo in sprejme vse 
ukrepe za zavarovanje infrastrukture v lasti Občine Postojna, 
ki jo uporablja MORS, in da Občina Postojna pričakuje, da bo 
MORS prenehalo z zapostavljanjem Občine Postojna in lokal-
nega prebivalstva, da bo do zaprtja vadišča Poček spoštovalo 
določila podpisanega Dogovora kakor tudi veljavne občinske 
odloke in izpolnilo obveze iz naslova plačila nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča.

V drugi točki dnevnega reda so svetniki z veliko večino spre-
jeli ugotovitveni sklep, da Vlada RS eno lokalno skupnost v 
Republiki Sloveniji, katere župan je donedavni predsednik 
vladajoče stranke, obravnava privilegirano. Zato od Vlade RS 
pričakuje, da bo v najkrajšem možnem času organizirala se-
stanek s predstavniki Občine Postojna, na katerem bo tudi 
Občina Postojna Vladi RS predstavila svoje zahteve in odprta 
vprašanja ter bo z Vlado RS določila roke za njihovo realiza-
cijo, pri čemer Občina Postojna pričakuje, da se bodo odprta 
vprašanja reševala s približno enako dinamiko kot v primeru 
Mestne občine Ljubljana.

V tretji točki so svetniki obravnavali Razpis za oddajo Pred-
jamskega gradu in pozvali Vlado RS, da odpravi sklep o izbiri 
upravljavca. Podžupan Dominik Širca je uvodoma izpostavil 
veliko nezadovoljstvo krajanov Krajevne skupnosti Bukovje in 
nekaterih društev ob izbiri Postojnske jame d.d. za upravljav-
ca Predjamskega gradu, saj so prepričani, da so bili izigrani. 
Minister je namreč s sklepom kot najugodnejšega ponudni-
ka izbral družbo Postojnska jama d.d. Na razpis se je prijavil 
tudi Zavod Znanje, ki pa po preučitvi sklepa ugotavlja, da je 
ministrstvo razpisna merila (predvsem pri merilu Vzpostavi-
tev učinkovitega sodelovanja z lokalno skupnostjo) priredilo. 
V KS Bukovje ne razumejo, kako lahko strokovna komisija 
ponudniku točkuje sodelovanje z lokalno skupnostjo, če se 
ponudnik s to lokalno skupnostjo sploh ni pogovarjal o kakr-
šnemkoli sodelovanju niti jih ni vprašal za podpis ustrezne-
ga akta. Trije izmed štirih ponudnikov so na podlagi pogo-
jev iz razpisne dokumentacije kot zagotovilo za sodelovanje 
pridobili obojestransko podpisana pisma o nameri oziroma 
druge akte o sodelovanju, izbrani ponudnik pa je predložil 
zgolj enostransko podpisane izjave o sodelovanju. Dodaten 
dokaz o prirejanju razpisnih meril je tudi elektronsko sporo-
čilo pooblaščene osebe za podajanje uradnih pojasnil v zvezi 
povezavi z razpisom, iz katerega izhaja, da enostranske izjave 
v točkovanju ne bodo imele nobene teže in da morajo biti 
vsa nameravana sodelovanja podprta z obojestransko podpi-
sanimi dokumenti. Iz obrazložitve sklepa o izbiri najemnika 
pa povsem nasprotno izhaja, da je komisija upoštevala tudi 

enostranske izjave, ki jih je priložil izbrani ponudnik. Svetniki 
so soglasno sprejeli sklep, da Občinski svet Občine Postojna 
ugotavlja, da je bil postopek izbire na podlagi javnega razpisa 
za oddajo v najem kulturnega spomenika državnega pomena 
Predjama – Grad Jama s strani Ministrstva za kulturo voden 
netransparentno, ministrstvo pa je z arbitrarnim tolmačenjem 
razpisnih pogojev privilegiralo enega od ponudnikov, obenem 
pa popolnoma zanemarilo razpisno merilo Vzpostavitev učin-
kovitega sodelovanja z lokalno skupnostjo. Občinski svet Ob-
čine Postojna je na podlagi ugotovljenega menil, da je sklep 
o izbiri nezakonit in od Vlade Republike Slovenije zahteval, 
da ga po nadzorstveni pravici odpravi. Občinski svet Občine 
Postojna je poslanca Zvoneta Černača in Jerka Čehovina po-
zval, da izkoristita mesto državnega poslanca in od ministra 
za kulturo ter od Vlade Republike Slovenije zahtevata, da se 
nezakoniti sklep odpravi in da se opravi ponovno točkovanje 
prejetih ponudb v skladu z razpisnimi merili ter posledično 
nov izbor najugodnejšega ponudnika. Minister za kulturo te 
zahteve ni uslišal in je z izbranim ponudnikov že podpisal 
pogodbo, zato je eden od prijaviteljev na razpis (Zavod Zna-
nje), ki zaradi omenjenih nepravilnosti ni bil izbran, izkoristil 
edino pravno možnost, ki mu je ostala, to pa je tožba.

V četrti točki so svetniki skladno s poslovniškimi določili za-
vrnili predlog sklepa o parkirnem režimu v Postojni, z zavezo 
Občinske uprave, da s strokovnimi službami do naslednje seje 
pripravi najprimernejši predlog za izvajanje parkirnega režima.
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Pregled leta, ki se poslavlja
Boštjan Udovič, direktor OU Občine Postojna

Leto 2013 se počasi zaključuje in to je priložnost, da se tudi mi ozremo nazaj. Včasih se moramo opomniti, 
da pridemo do objektivne slike rezultatov. Tako smo se tudi mi odločili, da bomo bralcem še enkrat predsta-
vili pomembnejše projekte, ki smo jim bili v naši občini priča v letu 2013. To je tudi priložnost, da se ozremo 
naprej in se zavežemo narediti vse, da bo prihodnje leto še boljše.

T ako kot celotna država, je tudi naša občina v zadnjih ne-
kaj letih soočena s finančno krizo, kar neposredno vpliva 

tudi na manjše prihodke v občinski proračun. Na drugi strani 
to pomeni, da je potrebno toliko bolj pametno načrtovati, da bi 
lahko razpoložljiva sredstva karseda učinkovito uporabili. Na 
Občini Postojna smo pri načrtovanju proračuna v zadnjih letih 
nedvomno izjemno uspešni, precej nad slovenskim povprečjem. 
To dokazujejo tudi številke. Leto 2012 smo namreč zaključili s 
kar 96 % realizacijo proračuna. In tudi v letošnjem letu ne kaže 
kaj dosti slabše, čeprav smo bili nekoliko hendikepirani na račun 
počasnejše dinamike izvajanja nekaterih evropskih projektov. 
Največkrat na račun države, ki vse prevečkrat ne zna ali ne more 
sprejemati hitrih in učinkovitih odločitev. Nenazadnje uspešno 
načrtovanje dokazuje tudi nagrada Zlati kamen, ki jo je občina 
prejela kot razvojno najbolj prodorna občina v letu 2013. Gre 
sicer za rezultat uspešnega dela v preteklosti, vendar je Občina 
Postojna v letošnjem letu nosilka tega prestižnega naziva.

V proračunu za leto 2013 smo načrtovali približno 17,4 milijona 
evrov odhodkov, kaže pa, da bo ta številka na koncu leta realizira-
na približno 85 %. Kljub že opisanim težkim razmeram, je skoraj 
40 % proračuna namenjenega investicijam, kar ima, še posebej če 
upoštevamo nepovratna sredstva, za lokalno skupnost multiplika-
tivne učinke. In kljub temu, se občina v letu 2013 ne bo dodatno 
zadolževala, kar je za slovenske razmere tudi svojevrsten uspeh. 
Občina tako tudi za prihodnost ostaja v izjemno dobri kondiciji.

Tudi leto 2013 je bilo investicijsko izjemno pestro in zahtevno. 
Izluščili smo nekatere projekte, ki jih izpostavljamo v nadaljevanju. 
Iz tabele desno zgoraj je razvidno, da so bile investicije večinoma 
podprte tudi z nepovratnimi evropskimi in državnimi sredstvi.

NEPOVRATNA SREDSTVA V LETU 2013

Investicija Vir

1 Gradnja osnovne šole in vrtca Prestranek Država

2 Gradnja športnih objektov - igrišča Država

3 Urejanje komunalne opreme POC V. Otok - II. faza EU

4 Ureditev vodovoda in kanalizacije Prestranek - 
Ulica padlih borcev

Država

5 Mrežni inkubator Notranjsko - kraške regije EU

6 LAS - projekti EU

7 Čistilna naprava EU

8 Čezmejni projekti (JULIUS, PESCA, MACC) EU

Robert Ozbič

Prihodnje leto
prenovljen vrtec v Planini

V oktobrski številki časopisa smo objavili seznam večjih projektov, ki naj bi se v letu 2014 izvajali v občini 
Postojna in občane pozvali k posredovanju predlogov in pobud. Številne pobude smo natančno preučili in 
jih tudi upoštevali, kolikor je bilo to mogoče. Dejstvo pa je, da v trenutni zaostreni finančni situaciji poseb-
nega manevrskega prostora nimamo.

M ed drugimi smo prejeli tudi pobudo, da se v letu 2014 
nadaljuje rekonstrukcija objekta, v katerem se nahajajo 

podružnična Osnovna šola Antona Globočnika, vrtec in telo-
vadnica v Planini. Glede na stanje objekta in upravičenost po-
bude smo se odločili, da kljub pomanjkanju finančnih sredstev 
nadaljujemo z obnovo tudi v letu 2014.
 Za rekonstrukcijo prostorov podružnične Osnovne šole An-
tona Globočnika, vrtca in telovadnice v Planini je bila v letu 
2011 izdelana idejna zasnova, v letu 2012 projektna dokumen-
tacija, v letošnjem letu pa smo pridobili še gradbeno dovoljenje.
 Za izvedbo temeljite rekonstrukcije objekta so predvidene 
štiri faze izvedbe:
1. rušenje objekta Krakarjeve hiše – izvedeno letos,
2. ureditev prostorov vrtca in nove kotlovnice pod obstoječo 

telovadnico ter energetska sanacija ovoja telovadnice – na-
črtovano v letu 2014,

3. ureditev prostorov šole – načrtovano v letu 2015,
4. rušenje proizvodno-skladiščne hale in ureditev športnega 

igrišča – načrtovano v letih 2015 in 2016.
 Za tak potek del smo se odločili tudi zato, da bo vrtec lahko 
nemoteno obratoval v Planini tudi v času gradnje in vrtčevskih 
otrok ne bo potrebno voziti v Postojno. 

Drobne pozornosti, sproščeno vzdušje
ter druženje s prijatelji in z družino

spremenijo december v najlepši čas leta,
ko se želja po sreči in zdravju

seli iz srca v srce.

Zavarovancem in poslovnim partnerjem 
Zavarovalnice Triglav, d.d. OE Postojna

se zahvaljujemo za zaupanje
in sodelovanje v tem letu

in želimo vse dobro v letu 2014.

 V letu 2014 bomo tako uredili novo kotlovnico na lesno bio-
maso – pelete, dve igralnici za vrtec (po eno za vsako starostno 
obdobje s pripadajočimi prostori vrtca), energetsko bomo sani-
rali fasado, okna ter streho telovadnice in uredili otroško igrišče 
za vrtec. Z deli bomo pričeli takoj po koncu kurilne sezone 
predvidoma v maju mesecu, dokončanje del pa je predvideno 
v mesecu septembru. Investicija v letu 2014 v višini 389.000 
evrov bo financirana iz lastnih sredstev Občine Postojna. 

 Za pridobitev priznanja ZLATI KAMEN je strokovna komisija, ki jo sestavljajo 
priznani slovenski strokovnjaki na različnih področjih, postavila visoke kriteri-
je. Občina Postojna je izpolnjevala čisto vse, večino jih je celo presegala. 



V Postojni ponovno zaživel kino

Brezplačni prevozi za občane

Investicije

Ureditev Kolodvorske ceste-pešci varno

po pločniku

Ureditev v Zalogu ob glavni vpadnici

Ureditev infrastrukture Gorenje-Predjama

Spodbujanje energetske prenove
Nova poslovilna vežica in ureditev parkirišč 

(Veliko Ubeljsko)

Zadrževalniki

Novo gasilsko vozilo AC 30/70 za PGD Postojna

V skrbi za otroke do novih prostorov OŠ

in vrtca Prestranek

Nadgradnja in rekonstrukcija
osrednje čistilne naprave Zdravstveni dom Franca Ambrožiča Postojna – 

prihodnje leto v novi podobi

Tudi v prihodnjem letu bomo največ pozornosti namenili »evropskim« projektom. Tako nas čaka nadaljevanje rekonstrukcije 
osrednje čistilne naprave in začetek celovite obnove vodovodnega omrežja v občini. Pričeli bomo tudi z energetsko sanacijo Zdra-
vstvenega doma Postojna.

Velika vlaganja v boljše življenje

Uspešni pa smo bili tudi na drugih področjih. 
V začetku leta smo se z bivšim ministrom 
za obrambo, Alešem Hojsom, kot poplačilo 
zaostalih obveznosti iz naslova uporabe va-
dišča Poček dogovorili za neodplačni prenos 
13 stanovanj. Obenem smo od Ministrstva 
za notranje zadeve prejeli še prazne objekte 
ob Ljubljanski cesti (bivše vojašnice). Za vse 
pridobljene nepremičnine smo takoj pričeli z 
načrtovanjem njihove vsebine.

Nekaj stanovanj smo že oddali upravičencem 
za neprofitni najem, nekaj (predvsem tista v iz-
jemno slabem stanju) smo prodali, v enem pa 
je prostor dobil tudi Dnevni center za mlade, 
ki ga vodi postojnski Center za socialno delo.

V samem središču Postojne smo zagotovili tudi 
prostore za Karitas, ta pa je s pomočjo donatorja 
uredil zunanji izgled objekta.
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V skrbi za ohranitev kulturne dediščine ureditev toplarja Studeno

Sprehod čez postojnsko podeželje
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Karitas je v novih prostorih lažje zadihalProjekt »Od izvira do štirne«za ohranitev čistih vodnih virov

Prenovljena Ulica Ivana Vadnala, Prestranek

Nadaljevali smo tudi z investici-
jami v zaščito in reševanje. Po-
stojnsko gasilsko društvo je tako v 
letošnjem letu v uporabo prevzelo 
novo gasilsko vozilo, gasilska dru-
štva v občini pa so v novembru 
prejela tudi za približno 20.000 
evrov nove gasilske opreme. Obo-
je je s proračunskimi sredstvi za-
gotovila Občina Postojna.

Tudi v letu 2013 smo sofinanci-
rali energetsko sanacijo večsta-
novanjskih stavb, čeprav je sred-
stev v proračunu premalo, da bi 
ugodili vsem prošnjam občanov.

Zgled skrbi za potrebe občanov tako ostajata 
mestni promet Furman in Mestna blagajna, 
od septembra dalje pa lahko občani brezplač-
no uporabljajo tudi vse šolske avtobuse v obči-
ni. Konec leta bo svoja vrata odprla tudi nova 
lekarna, s pomočjo katere bodo predvsem 
bolni in starejši hitreje in ugodneje prišli do 
zdravil in zdravstvenih pripomočkov.

Prijazno urejen dnevni center za mlade
Občina je pridobila v last
prostore bivše vojašnice

Vrnitev kina v Postojno je doživela odličen odziv občanov. Občina Postojna si bo zato 
prizadevala pripraviti nekaj testnih filmskih predstav in če bo zanimanje dovolj veliko, 
bo kino v Postojni tudi ostal. 

Prenovljena Kraigherjeva ulica

V novem TIC-u do infomacij, v Galeriji nov razstavni prostor

Rozariji na širšem območju mesta Postojna

POC Veliki otok s komunalno opremo za razvoj gospodarstva
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Odlične predstave polnijo Kulturni dom Postojna

Vsakomesečne otroške predstave

Košarkarski tabor že 7. v Postojni
Nova plezalna stena na Prestranku

Državno prvenstvo mladih balinarjev

Kulturni utrip poletja vse bolj pester

37. Srečanje slovenskih športnikov

Odlične uvrstitve postojnskih lokostrelcev

Prvenstvo Slovenije v atletiki

Mednarodni festival kitare

Decembrsko praznično dogajanje
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Leto pa je bilo izjemno bogato tudi na kulturnem in športnem področju.

Oktet Bori praznoval 40 let prepevanja

Koncert ob 30. letnici MePZ Postojna

Prvi mednarodni kegljaški dvoboj

Veliki uspehi postojnskih karateistov

Kolaž novembrskih
dogodkov

Z branjem do zvezd
 V okviru sredstev Evropskega socialnega sklada in s sofi-
nanciranjem Ministrstva za izobraževanje, znanost in šport 
RS v okviru Operativnega programa razvoja človeških virov 
za obdobje 2007–2013 na OŠ Antona Globočnika Postojna 
izvajajo projekt Dvig socialnega in kulturnega kapitala v lo-
kalnih skupnostih za razvoj enakih možnosti in spodbujanje 
socialne vključenosti. V okviru tega projekta so v sodelovanju 
s Šolskim centrom Postojna izvedli delavnice Z branjem do 
zvezd. Cilj delavnic je medgeneracijsko povezovanje, druženje, 
sodelovanje in pridobivanje novih znanj ter dvig bralne kulture. 
(Martina Sedej-Filipčič in Nevenka Trenta)

15 let Lovskega okteta Javorniki
 Slovesni večer, ki so ga pripravili ob 15. obletnici delova-
nja, je bil seveda dogodek, ki je bil tako kot celotno delovanje 
slavljenca posvečen glasbi in petju. Slovesnosti se je kot pred-
stavnik Občine Postojna udeležil Miran Žitko, pri Občini za-
dolžen za družbene dejavnosti, in med pozdravnimi besedami 
prenesel tudi pozdrav župana Občine Postojna Jerneja Verbi-
ča, ki je med drugim zapisal: »Za ustvarjalno in dolgo delo je 
vendarle potrebno želji po petju dodati še kaj. Potrebno je imeti 
voljo in predanost, iskreno željo po napredovanju in pripravljenost 
vsemu temu posvetiti veliko svojega prostega časa. Verjamem, da 
ni vedno lahko, a kljub temu vam ljubezen do petja in glasbe daje 
vedno novega zagona in vedno nove energije za nadaljnje delo in 
ustvarjanje. Petnajsto obletnico danes skupaj z vsemi nami pono-
sno praznujete in nam dokazujete, da je vaše delo predano, dobro 
in uspešno. Upam, da boste tako uspešno vstopili tudi v prihodnja 
leta, da boste tudi v prihodnje tako ustvarjalni in predani glasbi, 
kajti skozi pesem lahko človek spregovori mnogim, se lahko dotakne 
marsikoga, predvsem pa vedno prinaša veselje svojim poslušalcem. 
Želim vam torej še veliko ubranega petja in še veliko uspeha, ob 
tem nocojšnjem slavnostnem večeru pa si iskreno nazdravite in si 
čestitajte za vse tisto, kar ste dosegli v teh petnajstih letih.«

Ob svetovnem dnevu duševnega zdravja
 V začetku oktobra so člani Šenta obiskali stanovalce Doma 
upokojencev Postojna v delovni terapiji, kjer so jim najprej nekaj 
povedali o pomenu tega dneva (letošnji slogan poudarja pomen 
prepoznavanja in sovplivanja mentalnega in fizičnega zdravja v 
vseh življenjskih obdobjih) in jim pripeli zelene pentlje, ki sim-
bolizirajo duševno zdravje in skrb za preventivo. Na plastenke, ki 
so jih uporabili kot keglje za podiranje mitov, so nalepili na lističih 
napisane splošno veljavne stereotipe (neresnice, katerim ljudje zelo 
pogosto verjamemo, ko govorimo o duševnem zdravju).
 Že dan po tem dogodku pa so v DC Postojna pripravili po-
govorno skupino z isto tematiko. Pridružili so se tudi uporabniki 
iz programa Socialna vključenost. Beseda je tekla o sprejemanju 
drugačnosti, o stigmi, o depresiji, ki je v porastu, in o tem, kako 
depresija ne izbira, saj lahko doleti vsakega izmed nas ne glede 
na starost, izobrazbo, kulturo in socialni status. Obenem pa oz-
dravitev ni odvisna od osebnostnih oziroma značajskih potez in 
želje posameznika po ozdravitvi. (Ljuba Rebolj)
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Pozdrav jeseni
 Člani SPD Nikola Tesla iz Postojne vsako leto pripravijo pri-
reditev Pozdrav jeseni. Letos so Kulturni dom Postojna napolnili 
udeleženci že desete tradicionalne prireditve. Program so sou-
stvarjali gostje SKD Sloga Nova Gorica ter KUD Sevdah Lju-
bljana, seveda pa so program tkali tudi člani SPD Nikola Tesla s 
svojo folklorno skupino in etno pevko Anđo Radujko. Prireditve 
so se, kot vsako leto doslej, tudi letos udeležili župan Občine Po-
stojna Jernej Verbič, predstavnik srbske pravoslavne cerkve Po-
stojna in Kopra proto-jerej stavrofor Tomo Ćirković, predsednik 
Zveze srbskih društev Slovenije Zlatomir Bodiroža, predsednik 
SKD Sloga Ilija Janković in predsednik KUD Sevdaha Mujo 
Perenda. (Boro Mirić, SPD Nikola Tesla in Milan Štulc)

Museumcultour –
Muzeji Jadrana bogatijo kulturni turizem
 V Postojni že dobro leto poteka projekt »Muzeji Jadrana 
bogatijo kulturni turizem« s kratico Museumcultour, ki je so-
financiran iz Jadranskega čezmejnega programa IPA. V njem 
poleg petih partnerjev iz različnih držav Jadrana sodelujeta tudi 
Zavod Znanje Postojna, OE Notranjski muzej in Postojnska 
jama d. d. Glavni rezultat projekta v Sloveniji bosta novi stalni 
razstavi o krasu in Postojnski jami. Razstavi bosta pomembno 
obogatili kulturno in turistično ponudbo kraja, zelenega Kra-
sa in širšega območja. Z obema razstavama pa mesto Postojna 
uresničuje tudi svoj dolgo zastavljeni cilj – postati središče sve-
tovnega krasoslovja. Celoten prispevek na spletni strani Obči-
na Postojna www.postojna.si.

Svetovni dan spomina
na žrtve prometnih nesreč
 Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu Občine 
Postojna in Združenje šoferjev in avtomehanikov Postojna sta 
organizirala skupno akcijo, v kateri so se poklonili vsem žrtvam 
prometnih nesreč. Kot vsako leto so v okviru Svetovnega dneva 
spomina na žrtve prometnih nesreč tudi letos prižigali svečke v 
spomin vsem tragično preminulim v prometnih nesrečah in na 
ta način izkazali tudi podporo njihovim svojcem. 

V Šolskem centru Postojna
organizirali dan odprtih vrat
 Dan odprtih vrat je bil namenjen temu, da šolski center šir-
ši javnosti predstavi aktivnosti, ki se dogajajo na šoli, istočasno 
pa v svojo sredino delavci in dijaki povabijo učence zaključ-
nih razredov osnovne šole ter njihove starše in jim na malo 
bolj sproščen način predstavijo možnosti nadaljnjega šolanja 
na ŠC Postojna. V okviru ŠC Postojna, Srednje šole izvajajo 
naslednje programe: program gimnazije, program ekonom-
ski tehnik, programe v strojni šoli (izobražujejo za poklice: 
avtoserviser, orodjar, strojni tehnik (okviru strojne šole imajo 
tudi nižje poklicno izobraževanje – pomočnik v tehnoloških 
procesih; po zaključenem poklicnem izobraževanju pa dijaki 
lahko nadaljujejo šolanje v programu strojni tehnik – PTI) 
ter program tehnik računalništva, ki se izvaja na enoti v Ilirski 
Bistrici. Ob dnevu odprtih vrat so izvedli tudi formalno otvo-
ritev šole po zaključeni energetski sanaciji, s katero so se na 
šoli intenzivno ukvarjali v zadnjih treh letih. Župan Občine 
Postojna Jernej Verbič je ob tem poudaril, kako pomembna 
je ekološka ozaveščenost in kako krhko je lahko ravnotežje v 
okolju, ki nas obdaja. Čestital je vsem, ki so poskrbeli, da je 
projekt uspešno prišel do svojega cilja ter jim zaželel, da bi 
prenovljeni prostori dolgo in uspešno služili svojemu namenu 
in s tem pomagali izvajati poslanstvo te šole.

Izmenjava mnenj o uspešnem delovanju občin
 Svetniška skupina Slovenske demokratske stranke Šentjur vsa-
ko leto obišče eno izmed občin v Sloveniji. Letos je na podlagi 
sprejetega letnega načrta izvedla strokovno ekskurzijo na Primor-
sko in Notranjsko. Spoznali so tudi primere dobrih praks v občini 
Postojna, predstavil pa jim jih je postojnski župan Jernej Verbič. 

Tradicionalni slovenski zajtrk
 Otroci Vrtca Postojna in Osnovne šole Prestranek so bili spet 
deležni posebnega zajtrka. Projekt je namenjen predvsem izo-
braževanju in ozaveščanju otrok o pomenu domače, slovenske 
hrane, vzporedno s tem pa naj bi v določenem obsegu obveščali 
tudi širšo javnost o pomenu zajtrka v okviru prehranjevalnih na-
vad ter pomenu in prednostih lokalno pridelanih živil sloven-
skega izvora. Pomembno je tudi splošno ozaveščanje o pomenu 
zdravega načina življenja, vključno s pomenom gibanja in izvaja-
nja športnih aktivnosti. Župan Občine Postojna Jernej Verbič je 
malčkom zaželel dober tek ob »naših« zdravih domačih dobro-
tah. Povedal jim je veliko zanimivega tudi o naših pridelovalcih 
in njihovih pridnih rokah, pa tudi o tem, da bi morala biti zdrava 
domača hrana del našega vsakdanjega prehrambnega cikla. Ko 
je govoril o zdravi hrani, pa seveda ni mogel mimo zdravilnih 
učinkov sadja, mleka in kruha. Pri pomenu kruha se je navezal 
tudi na zdravo in čisto okolje, za katerega moramo skrbeti vsi, saj 
je za kruh potrebno žito, ki dobro uspeva le v zdravem okolju.

Praznični sejem na OŠ Miroslava Vilharja
 Vstopili smo v najlepši čas v letu. December je mesec, ki 
nas napolni s posebnim razpoloženjem. Vsepovsod že odzva-
nja praznična glasba, lučke nas pozdravljajo z okrašenih dre-
ves in v mislih smo že pri prihajajočih praznikih in druženju z 
najdražjimi. Na OŠ Miroslava Vilharja so tako kot vsako leto 
organizirali praznični sejem. Stojnice so bile prava paša za oči. 
Učenci in učitelji so se spet potrudili in ponudili pisano bero 
izdelkov: od novoletnih okraskov do sladkih dobrot. Tako je 
vsak obiskovalec zagotovo našel kaj zase. Letos prvič pa so v 
praznično dogajanje vključili tudi bolšji sejem, na katerem so 
člani šolskega parlamenta prodajali rabljena zimska oblačila, ki 
so jih učenci ves teden pridno prinašali. Ves prihodek od pro-
daje so namenili v šolski sklad za pomoč otrokom iz socialno 
šibkih družin. Z nakupom teh izdelkov so vsi skupaj pokazali, 
da v tem prazničnem času niso pozabili na dobroto in sočutje 
do sočloveka, ki mu ta čas ni naklonjen. S toplino v srcu in 
nasmehom na obrazu so se naposled poslovili in odhiteli de-
cembrskim doživetjem naproti. (Mateja Penko)

Dan odprtih vrat v Razdrtem
 V oktobru, mesecu požarne varnosti, je bil v Razdrtem v so-
delovanju s PGD Razdrto in KS Razdrto dan odprtih vrat. Obi-
skovalci so si lahko ogledali gasilsko opremo, vozila in zaključno 
fazo gradnje večnamenske dvorane pri gasilskem domu. V mesecu 
oktobru so gasilci izvedli še kontrolo gasilnikov po gospodinjstvih 
v Razdrtem. Najmlajši gasilci PGD Razdrto pa so se z obilo tru-
da in priprav udeležili regijskega tekmovanja v Ilirski Bistrici. Z 
doseženim tretjim mestom se je ekipa pionirk uvrstila na državno 
tekmovanje leta 2014. (Andrej Zadnik, predsednik PGD Razdrto)
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Zaključek del na kozolcu toplarju v Belskem
 V prvi polovici novembra je Turistično društvo Pudgura 
s prireditvijo zaključilo dela na kozolcu toplarju v Belskem. 
Večji del sredstev za projekt »Zaščita eksponatov zbirke sta-
rega orodja in naprav v kozolcu toplarju v Belskem« so dobili 
preko programa LEADER, Evropa vlaga v razvoj podeželja. 
Ker pa je treba sredstva zagotoviti vnaprej, je priskočila na 
pomoč Občina Postojna, ki je tudi partnerica v projektu. V 
okviru projekta je bilo popravljenih več kot 25 eksponatov, ki 
so bili v najslabšem stanju, in narejenih več popravil na kozol-
cu. V zadnjih mesecih so člani sami (ob strokovni pomoči asi-
stentke Ane Beno) na novo postavili zbirko. Izdali pa so tudi 
zloženko o kozolcu toplarju in etnografski zbirki na njem. 
Tako bodo svoj kozolec laže predstavljali turistom, ki obiščejo 
te kraje in jih privabili, da si ga pridejo ogledat. V svojem 
govoru je župan Občine Postojna povedal, kako pomemben je 
kozolec in zbirka v njem, pohvalil opravljeno delo in obljubil 
podporo tudi naprej: »Skrb za izročilo je pomembna in tudi 
zahtevna naloga. Iskanje korenin je velikokrat nuja tistega, ki 
si želi bolj spoznati samega sebe, a prav tako je nuja ohra-
njanje svojih korenin. V spoštovanju svoje preteklosti človek 
izkazuje spoštovanje do svoje sedanjosti in prav s tem polaga 
trden in zdrav temelj svoji prihodnosti.« (Vida Požar, predse-
dnica TD Pudgura in Milan Štulc, Občina Postojna)

Z roko v roki do znanja brez meja
 V Kulturnem domu v Postojni smo imeli koncem novem-
bra priložnost obiskati zanimivo ter vsebinsko bogato in pe-
stro prireditev Z roko v roki do znanja brez meja: Predstavitev 
Univerze v Novi Gorici za dijake, študente in starše. Dogodek 
je pripravila Univerza v Novi Gorici v sodelovanju z Občino 
Postojna. Na njej so širšo javnost seznanili o možnostih prila-
goditve dobre prakse iz tujine našemu prostoru na področjih 
izobraževanja, pedagogike, psihologije in poklicnega sveto-
vanja. Zbrane je najprej pozdravil postojnski župan g. Jernej 
Verbič v imenu gostiteljice prireditve Občine Postojna, ki je 
s svojo gostoljubnostjo omogočila prvi tovrstni dogodek na 
Slovenskem. Slavnostni govornik je bil predsednik najvišje 
slovenske znanstvene ustanove Slovenske akademije znanosti 
in umetnosti akad. prof. dr. Jože Trontelj. Rektor Univerze v 
Novi Gorici prof. dr. Danilo Zavrtanik, mednarodno priznani 
profesor za področje fizike, vodja njenega Laboratorija za fizi-
ko osnovnih delcev ter tudi predsednik rektorske konference 
slovenskih univerz, pa je vse navzoče nagovoril v imenu no-
vogoriške univerze. Prorektor Univerze v Novi Gorici prof. dr. 
Mladen Franko je predstavil prednosti in možnosti študija na 
univerzi ter poudaril vlogo staršev pri spremljanju mladih. Štu-
dent Rok Oblak s Fakultete za znanosti o okolju in študentka 
Megi Rožič s Fakultete za humanistiko sta predstavila študent-
ski utrip, izkušnje in anekdote s študija na univerzi. Med živo 
predstavitvijo smo na platnu lahko spremljali tudi videoposnet-
ke s prizori vsakodnevnega študijskega in raziskovalnega utripa 
na posameznih fakultetah, ki so jih pripravili sodelavci z Visoke 
šole za umetnost UNG z dekanom prof. dr. Boštjanom Poto-
karjem in prof. dr. Renejem Rusjanom. Kulturni program so 
tkali dramski igralec Tone Kuntner in izr. prof. dr. Irena Avse-
nik Nabergoj ter Mešani pevski zbora Postojna pod vodstvom 
dirigenta Mirka Ferlana. (Univerza v Novi Gorici)

Prijatelji, ostanimo prijatelji že tisočkrat
 Na Radiu 94 ste v novembru lahko poslušali tisočo oddajo 
Prijatelji, ostanimo prijatelji. Radijska oddaja je svojo radijsko 
pot začela 2. oktobra 1994 in je na programu Radia 94 vsako 
nedeljo ob 10.30. V njej se predstavljajo predvsem ustvarjalci 
narodnozabavne glasbe: tako glasbeniki in ansambli kot teks-
topisci, skladatelji in humoristi. Tudi ljudski godci in skupine 
so redni gostje oddaje POP. Oddaja poteka v živo ob pomoči 
poslušalcev, ki so zvesti oddaji že polnih 19 let. Nedeljsko do-
poldne izmenično vodijo Aleš Brlan, Dušan Geržina in vodja 
narodnozabavnega programa na Radiu 94 Andrej Bratož.

Reciklažni program
kartuš v korist Rdečih noskov

V tem projektu se združujeta zaščita okolja in veselje do 
življenja za bolne in trpeče, saj vsaka obnovljena kartuša 
pomeni donacijo za dobrodelno društvo RDEČI NOSKI 
– KLOVNI ZDRAVNIKI. S to donacijo društvu pomaga-
te pridobiti finančna sredstva, ki jih potrebujejo za izvaja-
nje obiskov v bolnišnicah. Klovni zdravniki so profesionalni 
umetniki, posebej usposobljeni za delo v bolnišnici. Njihova 
naloga je preko različnih umetniških veščin, kot so glasba, 
petje, čaranje in improvizacija, v bolnišnični vsak dan prina-
šati življenjsko energijo in pogum in s tem pozitivno vplivati 
na bolnišnično atmosfero in posledično na otrokovo bivanje 
v bolnišnici. Trenutno deluje že 15 klovnov – zdravnikov (več 
na http://www.rdecinoski.org). 

Program »recycling4smile« ali po slovensko »recikliranje za na-
smeh« se je začel leta 2003 v Avstriji in uspešno poteka v večjih 
evropskih državah, že od leta 2006 tudi v Sloveniji. V teh letih je 
bilo mednarodnemu društvu Rdeči noski darovano že 500.000 €.

Odgovornost za izvajanje programa v Sloveniji je prevzelo podjetje 
EMSTAR d.o.o., ki je registriran zbiralec odpadkov in je vpisano 
v evidenco zbiralcev odpadkov pri Agenciji RS za okolje in je hče-
rinska družba podjetja Embatex Ag iz Avstrije, ki je specializirano 
za recikliranje in proizvodnjo tonerskih in ink-jet kartuš. Kartuše 

in deli kartuš, ki se ne morejo reciklirati, se odstranijo v skladu z 
okoljevarstvenimi predpisi. Podjetje Embatex Ag ima tudi certi-
fikata EMAS in ISO 14001. Reciklažni program v korist Rdečih 
noskov je bil v sosednji Avstriji nagrajen z nagrado »management 
odpadkov« s strani oddelka za varstvo okolja mestne občine Dunaj 
(več na http://www.recycling4smile.org in www.emstar.si).

V Postojni lahko oddajate rabljene kartuše v trgovini 
Klikshop na Tržaški cesti 50A in s tem pomagajte Dru-
štvu za pomoč trpečim in bolnim – RDEČI NOSKI ter 

pri ohranjanju čistega okolja.
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    Center vseživljenjskega učenja 
    Notranjsko-kraške regije KRASNO

 Na 28 ljudskih univerzah po vsej državi so se v zadnjem te-
dnu novembra odprli centri medgeneracijskega učenja (CMU). 
Ti predstavljajo skrbno načrtovane in vsebinsko pestre dejav-
nosti, ki bodo generacije povezovale pri izmenjavi znanj in iz-
kušenj v obojestransko korist. Naš čas je zaznamovan z med-
generacijskim razkorakom, zato predstavlja medgeneracijsko 
učenje eno najpomembnejših sredstev za preseganje tega pre-
pada in vodi v solidarnost in zaupanje med generacijami.
 Na Ljudski univerzi Postojna smo se zamisli medgenera-
cijskega učenja z veseljem pridružili, saj tudi v našem okolju 
prepoznavamo potrebo po organiziranem in ciljno usmerje-
njem učenju ene generacije od druge in ene generacije o drugi. 
Tako smo tudi v naši regiji vzpostavili center medgeneracijske-
ga učenja, oblikovali osnovno mrežo partnerskih organizacij, ki 
pripadajo različnim generacijam, in pilotno izvedli brezplačne 
delavnice medgeneracijskega učenja. 
 V prvem poskusu medgeneracijske delavnice smo mlade 
člane čebelarskega krožka povezali s stanovalci zavoda Talita 
Kum, ki opravlja institucionalno varstvo starejših. Mladi čebe-
larji so predstavnikom starejše generacije predstavili svoje delo 
– nego čebel in poznavanje čebeljih pridelkov.
 Ob drugi priložnosti pa smo povabili stare starše in vnu-
ke na medgeneracijsko muzejsko delavnico v Notranjski mu-
zej Postojna in jih spodbudili, da si ob podpori strokovnjaka 
– mentorja izmenjajo poglede na zgodovinsko preteklost. 
 Veseli nas, da se je naši pobudi pridružil gospod Drago Ko-
lenc, ki nam bo kot ambasador medgeneracijskega učenja po-
magal širiti idejo in pomen tovrstnih dejavnosti.
 S tem pa se delovanje CMU Postojna šele dobro začenja 
– že v mesecu decembru vas vabimo na novo brezplačno med-
generacijsko delavnico, ki bo, kot se za ta čas spodobi, predpra-
znično obarvana in bo ponudila ustvarjalno izkušnjo v prije-
tnem medgeneracijskem druženju.

Več o projektu CMU in programih lahko izveste na spletni 
strani Ljudske univerze Postojna www.lu-postojna.si ali na 
strani Zveze ljudskih univerz Slovenije www.zlus.si. 

Erika Švara

Medgeneracijska delavnica:
Božično-novoletni okraski

za male in velike

 V vsakdanjem tempu življenja nam večkrat zmanj-
ka časa in energije za ustvarjanje in medsebojno druženje 
... zato je čarobni decembrski čas odlična priložnost za to.
 Da bo ustvarjanje lažje in lepše, vas vabimo med nas 
na ustvarjalno božično-novoletno delavnico, kjer bomo 
pripravljali različne okraske za dom, smrečice ali darila ...
 Delavnica je namenjena vsem starostnim skupinam 
– na delavnici lahko sodelujejo tako starši s svojimi otroki 
ali babice in dedki s svojimi vnučki ali pa tudi kar tako kot 
posamezniki, ki želijo polepšati in obogatiti praznični čas.

Delavnica bo v ponedeljek, 16. decembra 2013, ob 16.30 
v prostorih Ljudske univerze Postojna. Prisrčno vabljeni!
Predhodne prijave v tajništvu LU Postojna, Ljubljanska 2 
ali na T: 05/721 12 80 ali E: lu-postojna@zavod-znanje.si.

Udeležba je brezplačna. 

Vabljeni na delavnico »Na krilih domišljije«, ki jo v sklo-
pu likovnega krožka VIVA KREATIVA organizira Ljud-
ska univerza Postojna.

Ustvarjalna delavnica, ki bo namenjena izdelavi božične-
ga angela in drugih okraskov, bo v četrtek, 19. decembra 
2013, ob 17.00 uri v prostorih Ljudske univerze Postojna.

Predhodne prijave v tajništvu LU Postojna, Ljubljanska 2 
ali na T: 05/721 12 80 ali E: lu-postojna@zavod-znanje.si. 
Plačljiv je le delovni material. 

Zavod Znanje Postojna
želi vsem sodelavcem, poslovnim
partnerjem in strankam prijetne 
praznične dni ter veliko osebnega in 
poklicnega zadovoljstva v letu 2014.

Bolje bo. Žal ne za vse.
Aktualno iz Državnega zbora RS
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Zvone Černač, poslanec

Z a nami je dinamično leto. S prihodom pomladi smo dobili 
novo vlado Alenke Bratušek. Z njenim prihodom je čez 

noč usahnila tudi vnema t. i. »vstajnikov«. Otroci kar naenkrat 
niso bili več lačni, pač pa po poročanju medijev predebeli. Sindi-
kalisti, ki so polnili programske sheme vseh medijev, so izginili iz 
zaslonov. Še veste, kdo je sindikalist Štrukelj? Jaz sem že pozabil, 
kako izgleda. Kadrovske menjave v javnem sektorju in držav-
nih podjetjih niso več politične, pač pa premišljeno strokovne. 
Skorumpirane elite niso več problem. To ne pomeni, da so čez 
noč tudi izginile, nasprotno: dobile so novega zaveznika. 
 Na lestvici koruptivnosti je Slovenija ponovno pridobila nekaj 
mest. Torej odstopljena Klemenčičeva KPK očitno ni preganjala 
pravih. Davkoplačevalci pa bomo preko sanacije bank pokrili vse 
te rabote bančno političnih tajkunov. Po milijardi evrov za zasebni 
Factor in Probanko, nas bo oblast sredi decembra obdarila z no-
vim božičnim darilom. Približno pet milijard evrov davkoplače-
valskega denarja bo poniknilo v izropanih bankah. Preko sto tisoč 
malih delničarjev NKBM in drugih bank bo čez noč razlaščenih. 
Davkoplačevalci smo banke sanirali pred kakimi dvajsetimi leti. 
Tokrat jih bomo že drugič. Kdo je doslej za to odgovarjal? Nihče. 
 Zato višji davki. Zato nove zadolžitve. Po 5- do 6-odstotni 
obrestni meri. Oblast nas prepričuje, da to počne zaradi ohrani-
tve naše neodvisnosti in suverenosti. Če bi vstopili v evropski fi-
nančni mehanizem za reševanje bank, ki je bil ustanovljen konec 
leta 2012, bi se zadolžili po enoodstotni do dvoodstotni obrestni 
meri. Pa vas vprašam: kdaj se počutite bolj suvereni, ko plačujete 
za kredit eno- ali dvoodstotne obresti ali takrat, ko morate za 
obresti nameniti 300 do 500 odstotkov več? Samo za obresti bo 
Slovenija v prihodnje plačevala milijardo evrov letno!

S strani odgovornega urednika sem bil povabljen k sodelo-
vanju na straneh občinskega glasila. Zahvaljujem se za po-
vabilo in priložnost, da bralce tudi po tej poti seznanim s 
svojim delom in svojimi razmišljanji o aktualnih razmerah 
in stanju v naši državi in občini.

 Vlada, ki se razglaša za levo, torej sprejema najbolj radikalne 
ukrepe, ki uničujejo socialno državo in omogočajo bogatim, da 
bodo še bogatejši, revnejši pa bodo še bolj revni. 
 Zadnji izmed davkov, davek na nepremičnine, bo tudi bistve-
no spremenil socialno podobo Slovenije. Najbolj bodo prizadeti 
tisti, ki so si v dolgih letih dela in odrekanja, mnogi dobesedno 
z lastnimi rokami, zgradili oziroma ustvarili svoje domove. Ti 
bodo večinoma plačevali bistveno več davka, kot ga plačujejo da-
nes. In kdo bo plačal manj? Konkretni primeri iz občine Postoj-
na govorijo o tem, da bodo npr. veliki trgovski centri, Postojnska 
jama itn. na letni ravni plačali 250.000,00 evrov manj davka kot 
doslej. Postojnska jama bo plačala 100.000,00 evrov letno manj 
davka kot letos. Podobno največji trgovski center v Postojni. 
 Višji davki kljub temu ne bodo zakrpali vedno večje prora-
čunske luknje. Večji učinek bi bil, če bi vlada ravnala odgovorno 
do lastnega naroda, se zadolževala ceneje, zmanjšala pretirano 
javno porabo, ravnala gospodarno pri javnih naročilih, bolj go-

spodarno upravljala javne zadeve, zagotovila boljše upravljanje 
državnih podjetij in z manjšimi obremenitvami in deregulacijo 
pospeševala gospodarsko rast. 
 Podporo prizadevanjem vsem, ki si v Sloveniji prizadevamo za 
izboljšanje gospodarskih razmer, je nedavno izrazila tudi Evropska 
ljudska stranka. Pri tem pa nas opozarja, da samo ureditev eko-
nomije in gospodarstva ne bo dovolj. Potrebna bo utrditev demo-
kracije, ki pa je možna samo ob temeljiti reformi pravosodnega 
sistema, ki vključuje tudi moralno-etično očiščenje tega sistema 
in posledično celotne družbe. Dokler bodo tisti, ki so odgovorni 
za več milijard globoke luknje v bankah, na najbolj odgovornih 
mestih, namesto za zapahi, tega očiščenja ni možno pričakovati.
 Delovanje našega pravosodja žal v vseh primerih ni niti ne-
odvisno niti nepristransko, še manj pošteno. Včasih (žal pre-
pogosto) se sodbe pišejo na podlagi imen in priimkov in ne na 
podlagi dokazov. V resoluciji je tudi izpostavljen konkretni pri-
mer sojenja proti Janezu Janši, kjer  je tudi Evropa spoznala, da 
gre v primeru te obsodbe na prvi stopnji za politično montiran 
sodni proces, ki je v sramoto državi, članici evropske družine 
demokratičnih držav. Pomembno se mi zato zdi, da je bilo izra-
ženo  pričakovanje o poštenem sojenju, ki ga razumem tako, da 
ta proces ne bo še naprej služil za politično obračunavanje, pač 
pa, da bo zaključen pred zastaranjem in da bo odločitev pravna 
in ne politična, tako kot je ta, ki je bila sprejeta na prvi stopnji.
 In položaj naše občine v luči splošnih razmer? Dokazano so 
nam vse dosedanje vlade, ki so se razglašale za leve, predvsem je-
male in bolj malo ali nič dale. Nasprotno pa so bila v času obeh 
Janševih vlad urejena številna vprašanja, ki so omogočila hitrejši ra-
zvoj občine. Tako je bila v letu 2007 urejena koncesija od Postojn-
ske jame in iger na srečo. Iz obeh naslovov dobiva občina Postojna 
preko 2 milijonov evrov prihodkov letno. Podprti so bili številni 
veliki infrastrukturni projekti. Lani smo ujeli zadnji vlak za pro-
jekt »Čista Ljubljanica«, ki bo preko evropskih sredstev omogočil 
prenovo celotnega vodovodnega sistema s čistilnimi napravami na 
Postojnskem in Pivškem. Kot takratni minister, pristojen za ener-
getiko, sem uspel zagotoviti preko 100 milijonov evrov evropskih 
sredstev za energetsko sanacijo in zamenjavo sistemov ogrevanja 
javnih objektov v lasti občin. Zdravstveni dom Postojna bo tako 
prihodnje leto zasijal v novi podobi, zaposleni in pacienti se bodo 
ugodneje počutili v njem, računi za porabo energije pa se bodo bi-
stveno zmanjšali. Prihodnje leto spomladi bo postavljena protihru-
pna zaščita ob avtocesti na Jeršicah oziroma Ravbarkomandi ter 
pri Stari vasi in še bi lahko naštevali. Torej se da. Tudi v kriznih 
razmerah. To dokazuje tudi občina Postojna, ki se je v najbolj kri-
znih časih umestila v sam vrh najbolj uspešnih slovenskih občin. 

Spoštovane občanke, spoštovani občani. 
Prihajajo prazniki. Želim Vam, da bi jih preživeli v družbi vaših 
najbližjih. Vzemite si čas zase, pa tudi za tiste, ki jih imate radi. 
Podarite si darove, ki se jih ne da kupiti z denarjem, so pa ravno 
zato neprecenljivi. Vesele božične praznike, ponosno praznovanje 
Dneva samostojnosti in enotnosti in vse dobro v letu, ki prihaja.
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Čestitke vsem 
novorojenčkom,

ki so na Postojnskem
prijokali na svet

v novembru,
in njihovim staršem.

Kaj je EN(energetsko) SVET (svetovanje)
 To je nasvet o učinkoviti rabi energije (URE) in uporabi obnovljivih virov energije 
(OVE), kar pripomore k varovanju okolja, zmanjševanju stroškov za energijo in izbolj-
šanju bivalnih razmer. Menimo, da ta nasvet ni nikoli odveč, pa naj začenjate gradnjo oz. 
nakup nove hiše ali stanovanja, obnavljate obstoječo zgradbo, ali sanirate ogrevalni sistem. 
Za obisk ni nikoli prepozno, obisk svetovalne pisarne, pa je praktično nujen, takrat ko:
• gradite novo hišo
• izdatki za toplotno energijo zelo obremenjujejo družinski proračun
• na ovoju stavbe so znaki razpadanja gradbene konstrukcije
• pojavi kondenzacije in posledično plesni na stenah
• pri oknih in vratih občutek hladu in prepiha
• ogrevalni sistem dotrajan

Kje dobimo brezplačne energetske nasvete 
 Brezplačne nasvete iz v nadaljevanju naštetih področij dobimo v Energetsko sve-
tovalnih pisarnah, ki delujejo v okviru projekta ENSVET, ki je programski projekt 
Ministrstva za infrastrukturo in prostor. 
 Izvajanje svetovalne dejavnosti za občane sofinancira Eko sklad, Slovenski okoljski jav-
ni sklad, projekt ENSVET pa že skoraj dve desetletji izvaja Gradbeni inštitut ZRMK.
Projekt se izvaja v obliki partnerskega odnosa z občinami, kjer v svetovalnih pisarnah 
svetujejo občanom usposobljeni energetski svetovalci.

Kje in kdaj svetujemo
 Energetsko svetovanje v Postojni deluje v prostorih knjižnice Bena Zupančiča, Trg pa-
dlih borcev 5, v III.nadstropju. Svetovanje je vsak četrtek od 1600 do 1900 po predhodni 
najavi na telefon 05 728 07 30 (vsak delovni dan). Za nasvet se lahko obrnete tudi po 
e-pošti: esp.postojna@gmail.com, ali ensvet@gi-zrmk.si, na voljo pa je tudi brezplačna tele-
fonska številka klicnega centra ENSVET 080 1669: od ponedeljka do petka, od 9 - 14. Ure. 
Seveda pa bi tukaj poudaril, da le osebni kontakt, kjer poskušamo skozi neposredni pogovor 
osvetliti vse vidike problema, ki ga imate, daje najbolj objektivni odgovor na vaše vprašanje.

Dodatne informacije so vam na voljo:
• www.postojna.si(Energetsko svetovalna pisarna – ESP Postojna)
• www.ensvet.si
Z brezplačnimi nasveti vam bomo pomagali zmanjšati stroške za energijo ob hkra-
tnem povečanju zadovoljstva in ugodja bivanja. poleg prihrankov v družinskem pro-
računu, pa boste pripomogli tudi pri ohranjanju čistejšega okolja.

ENSVET Energetsko svetovanje

Vse najboljše,
dragi starostniki!

Vsem, ki ste praznovali
v novembru,

iskreno čestitamo
in vam kličemo:

Še na mnoga leta!
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Na božič Bog prihaja v naš svet kot 
ot¬rok. Ne prihaja kot odrasel človek, 
pač pa postane otrok, slaboten in ne-
močen otrok. Kot otrok nas Bog želi 
osvobo¬diti naše lastne veličine, s kate-
ro želi¬mo biti kot Bog. Bog prihaja v 
otroški nemoči, da bi razbil oklep naših 
src, saj otrok celo zakrknjene in zagre-
njene ljudi pripravi do smeha. Otrok je 
simbol za nov začetek. Na božič nam 
Bog da nov začetek. Ne določajo nas 
naša življenjska zgod¬ba, pretekle rane 
in številne razbite sanje. Vedno znova 
smemo sanjati sa¬nje o izpolnjenem 
življenju. Kajti ko Bog pri¬haja k nam 
kot otrok, nam omogoča nov začetek. V 
Kristusovem rojstvu praznujemo lasten 
nov začetek. Božična noč nas želi po-
vabiti, naj odpremo srce Božji ljubezni, 
da se v nas povežeta nebo in zemlja, da 
se v nas srečata Bog in človek. Po tem 
srečanju se preobrazi tudi naše življe-
nje. Rešeni smo lastne odtuje¬nosti, 
srečanje z Bogom nas napolni z notra-
njim mirom. Pogled na Jezusovo roj-
stvo pa želi spremeniti tudi naš odnos 
do ljudi. Ko mir učlovečenega Boga 
napolnjuje naša srca, se nam ni treba 
siliti, da bi živeli v miru z ljudmi v svoji 
okolici. Nasprotno, praznik naj bi nas 
spreobrnil, da bi miru, o katerem nam 
prepevajo angeli, pustili prodreti v naša 
srca in bi tako tudi mirneje srečne vi-
deli svoje bližnje. Srečanje med nebom 
in zemljo, ki za¬sije v angelski hvalnici, 
želi prenoviti naša človeška srečanja. 
Ko drugega v resnici srečam, se nebo 
odpre za naju oba. Ko se v pogovoru 
dotaknemo drug drugega, pridemo 
v stik tudi z nebesi v nas. Naš pogled 
se razprostre in nad seboj zagledamo 
nebo. V človeškem srečanju, ki resnič-
no uspe, se vedno srečata tudi nebo in 
zemlja. Tedaj se nikoli ne dotaknemo 
le drugega člove¬ka, pač pa vedno tudi 
nebes v njem in v sebi. Nad nama se 
odpre nebo in nama da zaslutiti nekaj 
Božjega veličastva in ljubezni, ki naju 
najgloblje povezujeta. 

Tak božič želim vam in vašim bližnjim!

Ervin Mozetič,
župnik in dekan

Človekovo dostojanstvo lahko obstane 
in se izboljša samo ob proslavljanju Boga 
(slava Bogu na višavah), ob vzpostavlja-
nju miru v sebi in okoli sebe (in na zemlji 
mir) ter ob neprekinjenem trudu pri lju-
bezni z bližnjimi (med ljudmi dobra vo-
lja). To je najboljše sporočilo ob rojstvu 
sina Boga na zemlji, a izgovorili so ga 
poslanci z neba – angeli. Zanemarjanje 
katerekoli besede iz angelske pesmi bi 
uničilo odnos človeka z Bogom in odnos 
človeka s človekom.

Da bi se dostojanstvo človeka povzdi-
gnilo po želji novorojenega božanske-
ga otroka Kristusa, smo vsi dolžni sebe 
preučiti in popraviti, da bi pri tem po-
magali tudi drugim, s čimer bomo iz-
polnili sporočilo angela v božični noči: 
naj bo dobra volja med ljudmi. Brez tega 
nas vse poti vodijo v propad. Samo pot 
z duhovno prenovo lahko pripelje do 
vsesplošne sreče in veselja, do življenja 
dostojnega človeka. Če bomo materi-
alno revni, bomo duhovno močnejši. V 
zdravi in trdni družini se bodo rojevali 
dobri otroci, ki jih bodo krščanski starši 
vzgojili v poštene ljudi.

Kristus se je rodil, praznujte in prenašaj-
te drug drugemu pozdrav miru in dobre 
volje s čaščenjem Boga. S temi željami 
tudi mi pozdravljamo in želimo vesele 
božične praznike in blagoslovljeno, mir-
no ter plodno 2014. Božje leto.

Protojerej-stavrofor Tomo Ćirković
Paroh koprski

Naj v tem prazničnem času prevlada mir, 
ljubezen in povezanost med nami. Spu-
stimo stran od sebe silo sebičnosti, široko 
odprimo svoja srca in roke proti tistim, 
ki so zapuščeni, revni in lačni. Bodimo 
strpni, naj razumevanje prevlada med 
ljudmi. Pomagajmo drug drugemu, ker je 
to edini pravi način medsebojnega življe-
nja. Z visoko dvignjeno glavo, ponosno 
in dostojanstveno premagajmo vso stisko 
v tej veliki izkušnji življenja.

Praznični dnevi so predvsem čas za zdru-
žitev družine. V času, ki je še posebej vesel, 
ko se v nas zbudi otrok, nasmejan, vesel, 
pošten, z veliko topline do svojih prijate-
ljev, sosedov in bližnjih. Pozitivna energija 
kroži v zraku, ki nas navdihuje k strpnosti 
in spoštovanju ter naša srca napolnjuje z 
radostjo življenja. To je čas odpuščanja, 
novih začetkov in upanja ter predvsem 
pristen čas in brez pridržkov ljubezni.

Želim si, da bi našli vero in moč za priho-
dnost ter skupno dobro voljo in razumeva-
nje, da bi bilo boljše in srečnejše nam, našim 
otrokom in vsem ljudem v naši lepi državi. 

V duhu prihajajočih prazničnih dni: bo-
žiča in novega 2014 leta želim vsem lju-
dem vse dobro za praznike. 

Ob iztekajočem letu in pričakovanju no-
vega je čas, ko drug drugemu zaželimo 
dobro leto. Želim vam veliko miru, tole-
rance, uspeha in vse tisto, kar človeka in 
njegovo družino osrečuje. Želim si, da bi 
bilo leto 2014 uspešno za vse ljudi. Upam, 
da bo prihajajoče leto miru, da se končajo 
vojne, da ne bo lačnih in preganjanih, da 
vsi otroci živijo mirno in srečno otroštvo, 
starši pa uživajo ob njihovem smehu in 
zadovoljstvu. Molimo Boga vsemogoč-
nega, stvarnika nebes in zemlje, za mir in 
razumevanje med ljudmi, med voditelji, 
med državami in med narodi, za dobro 
in napredek celotnega človeštva.

Vsem vam želim lepe praznične dni, 
osebno srečo, zdravje in srečne božično-
novoletne praznike!

Fahrudin Smajić,
imam v Postojni

Novoletne poslanice cerkvenih predstavnikov
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Sreča je v majhnih stvareh,
toplih ljudeh in v stisnjenih dlaneh.

Voščimo vesele božične praznike in
zdravja, uspehov polno novo leto 2014

(Ravnateljica Sabina Ileršič Kovšca in kolektiv
OŠ Antona Globočnika Postojna)

Notranjski muzej Postojna
Kolodvorska c. 3, Postojna
T: 05 721 10 90
F: 05 72 1 10 92 
E: info@notranjski-muzej.si
S: www.notranjski-muzej.si

URNIK:
oktober – april:
od pon. do pet.: od 9. – 15. ure
sob., ned.: od 11. – 16. ure

OGLEDI:
• individualni ali vodeni
• urejen dostop za invalide
• za najavljene skupine obisk možen
   izven rednega delovnega časa

PROST VSTOP:
vsako prvo nedeljo v mesecu za 
prebivalce Notranjsko – kraške regije

VABLJENI K
OGLEDU RAZSTAV

»Mehanični raženj
iz Predjamskega gradu«

(odprta do 20. januarja 2014)

»Spomin je doma v muzeju«

»Človeška ribica med nami«

»Jamski in rjavi medved«

»Živi svet podzemlja«

»Fotogra�je večne teme«

26. 12. 2013, na državni praznik,
Notranjski muzej Postojna organizira
Dan odprtih vrat in brezplačen vstop!

Naj vas v bližajoči zimi
poleg prijetne toplote iz obnovljivih 
virov energije, ogreje tudi misel na 
vse lepo in dobro, kar vam iskreno 

zaželimo v prihodnjem letu.

Energetsko svetovalna pisarna
Postojna
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JE Postojnska godba 1808
205 let godbeništva na Postojnskem

Milan Štulc

Postojnska godba na božično-novoletnem koncertu 26. decembra 2012

Godbeniki kot bikerji na pustni povorki v Postojni leta 2012. Jih prepoznate?

Prvomajska budnica 2013. Na sredini v rdečem je naš stric Franko

Gostovanje Postojnske godbe v Medvodah v juniju 2013

Gostovanje godbenikov v Kastavu

Zlati godbeniki leta 2008 na tekmovanju slovenskih godb v Laškem
pod taktirko Vida Pupisa

Pozdrav navdušenemu občinstvu ob 150-letnici godbeništva na Postojnskem

 Začetek Postojnske godbe 1808 sega dve stoletji nazaj v zgo-
dovino, natančneje v leto 1808. Letošnje leto je tako prelomnica 
v dolgi dediščini, saj godba letos obeležuje 205-letnico delovanja.
 Kljub nejasnim začetkom godbe, se v Postojinskem okraj-
nem glavarstvu iz leta 1889 pojavlja letnica 1808, ko naj bi Po-
stojnska godba spremljala prostovoljce deželne obrambe v Lju-
bljano. V kasnejših zapisih preberemo, da sta aktivnosti godbe 
ohromili tako prva kot druga svetovna vojna. Ne glede na to, se 
je volja do glasbe ohranila in okrepila. V današnjem času spada 
godba med najstarejše in najboljše v državi, pohvali se lahko 
tudi kot najstarejše društvo v postojnski občini.

 Godba je do devetdesetih let 20. stoletja z igranjem sodelo-
vala na različnih prireditvah in slovesnostih, nato se je začela 
vključevati v slovenski tekmovalni prostor in kmalu začela ni-
zati uspehe. Pod taktirko Iva Bašića je maja 2002 na tekmo-
vanju Zveze slovenskih godb (ZSG) v Ilirski Bistrici osvojila 
zlato plaketo v III. težavnostni stopnji ter maja 2003 v Kamni-
ku še zlato plaketo v II. težavnostni stopnji. Uspeh je godba 
nadgradila še z zlato plaketo s posebno pohvalo v I. težavnostni 
stopnji maja 2008 v Laškem, pod taktirko Vida Pupisa.

 Godba je svoje uspehe beležila tudi na mednarodnih tekmo-
vanjih. Oktobra 2002 je v španskem Malgrat de Maru osvojila 6. 
mesto v mednarodnem tekmovanju godb in mažoretnih skupin, 
oktobra 2004 absolutno 4. mesto na 3. mednarodnem tekmova-
nju godb v korakanju v Ronconeju (Italija) ter aprila 2011 6. me-
sto na tekmovanju pihalnih orkestrov v Rivi del Garda (Italija) v 
drugi najvišji kategoriji (categoria superiore).
 Poleg sodelovanja na raznih tekmovanjih, se je godba udele-
ževala tudi koncertov na gostovanjih. Leta 2000 se je udeležila 
mednarodnega festivala pihalnih godb v Koprivničkem Ivancu 
na Hrvaškem, 23. maja 2002 v Pelhřimovu na Češkem in okto-
bra 2006 3. severnonemškega festivala pihalnih godb v Scwerinu.
 Pozabiti pa ne smemo niti na sodelovanje godbe na pustni 
povorki v Postojni, Furmanskem prazniku ter obvezni prvo-
majski budnici.

 Leta 2008 je godba v okviru praznovanja svoje 200 – letnice 
izdala zbornik z naslovom Igrali smo tudi kraljem : zbornik ob 
200-letnici godbeništva na Postojnskem, godbeniki pa so ob tej 
priložnosti dobili nove uniforme.
 Skozi vsa ta leta se je v godbeniških vrstah preizkusilo veli-
ko število občanov vseh starosti - omenja se tudi število 1000. 

 Danes se godbeniki še vedno radi odpravijo tudi preko slo-
venskih meja. V letošnjem letu so se tako predstavili na Med-
narodnem festivalu pihalnih orkestrov v hrvaškem Kastavu.

 V prihodnje bi si godba želela še več mednarodnih sodelo-
vanj, ampak si zaradi omejenih finančnih sredstev to težko pri-
vošči. »Sredstva, ki jih imamo na razpolago, zadoščajo za osnovno 
delovanje godbe. Vsled trenutnega finančnega stanja, so podjetja 
sponzorska sredstva in donacije reducirala na minimum, tako da 
se moramo tudi sami obnašati sila varčno. Za precej nastopov nas 
zaprosijo, da jih odigramo brezplačno, kar za amaterska društva, ki 
so financirana kot mi sami, tudi storimo. Smo godbeniki, prijatelji 
in to nas druži, finance so pač nujno zlo,« zaključuje predsednik 
godbe Tomaž Petohleb. Danes je Postojnska godba 1808 dru-
žina v kateri domujeta glasba in prijateljstvo.
 Po vsem tem povedanem lahko zaključimo, da je Postojnska 
godba 1808 v 205-letih delovanja poskrbela, da dobra glasba seže 
v deveto vas. V svoje vrste privablja glasbenike iz Pivke, Vipave, 
Cerknice in Ljubljane. Odlično sodelujejo s postojnsko glasbeno 

Pozor, pozor! Kdorkoli bi se želel pridružiti Postojnski 
godbi 1808, je prisrčno dobrodošel. Vedno nam primanjkuje 
rogistov, tolkalcev, pozavnistov, oboistk in fagotistk, včasih pa 
tudi ostalih drugih pihačev in trubačev. Če ne igrate nobe-
nega inštrumenta, vabljeni med podporne člane. Lahko ste 
kuharski vajenci, lupilci čebule ali nosači stolov. Zagotovo bo 
zastonj, a brez dvoma ne zaman. (Tomaž Petohleb)

 Seveda pa nobena godba ne bi bila to, če ne bi imela ob sebi 
zveste publike. Predsednik godbe rad poudari: »Imamo prekrasno 
publiko, posebej na božično novoletnem koncertu popolnoma polno 
dvorano. Pomembno je tudi to, da je kritična. Pravilno je, da se izra-
zi ker godba ni sama sebi namen. Osebno poslušalce najbolj doživim, 
ko zaigramo v kateri od vasi kjer nimajo vaškega doma, spomenika 
in na ta račun nobene prireditve. Ko odigramo, nas povabijo, naj 
pridemo še kdaj, češ, da smo edina stvar, ki se njim zgodi.«
 Godba že dolgo ni samo igranje koračnic. Sledi razvoju in 
smernicam v tej zvrsti glasbe. Pri tem so uspešni, saj so že de-
setletja v najvišjih kategorijah. K temu pripomorejo tudi dobri 
odnosi v samem kolektivu ter ambiciozen in odličen dirigent. V 
maju 2014 se bo štiridesetčlanski kolektiv glasbenikov udeležil 
tekmovanja ZSG, in sicer v odlični 1. kategoriji. Dirigent Vid 
Pupis pri tem dodaja, »tekmovanje se mi ne zdi nekaj s čimer se 
godba dokazuje, ampak kot nekakšen zrelostni izpit godbe. Priznati 
moram, da mi veliko bolj pomeni, če so vaje redno obiskane in mi 
godbeniki s tem omogočijo, da jim predajam svoje glasbeno znanje. 
Vsekakor pa bom naredil vse, kar je v moji moči, da bom godbenike 
tako glasbeno, kot tudi psihološko, dobro pripravil na ta izziv.« Pred-
sednik pa pri tem dodaja, da za uspehom godbe stojijo godbeniki 
sami. »Delovanje godbe zahteva določen sistem organizacije. Poleg 
igranja je tu še precej del in nalog, ki so poslušalcem skrite. Priprava 
not, urejanje prostorov, priprava vaj koncertov in nastopov, logisti-
ke prevozov, izdelava plakatov, koncertnih listov, priprava dvoran, 
sledenje razpisom, obveznosti do SAZAS-a, občine, Zveze slovenskih 
godb, Zveze kraških godb,… Vse to delo smo si porazdelili med god-
beniki, ki svoje zadolžitve resno in zavzeto opravljajo. S tem smo 
dosegli, da vse obrobno dogajanje poteka pravočasno, kvalitetno in ne 
vpliva na našo osnovno-glasbeno dejavnost.«

Godbeniških aktivnosti se je dolga leta udejstvoval tudi Jernej 
Verbič, župan občine Postojna. 
 Svojih začetkov se z veseljem spominja tudi Franko Blažina, ki 
po 63 letih končuje aktivno sodelovanje z domačo godbo. »V glasbo 
me je vpeljal kleparski mojster Vilko Klede, moj prvi nastop z godbo je 
bil meseca maja 1950 v Dolenji vasi pri Senožečah, sestavljali pa so 
jo pretežno delavci, vajenci in dijaki. Ko se danes ozrem po preteklosti 
mi je žal vsakega godbenika, ki jo je zapustil in teh je kar lepo število, 
za pokojnimi pa še bolj, ker smo se od njih poslavljali z igranjem žalo-
stink.« Ko ga ljudje povprašajo, kje se skriva recept za dolgoletno 
vztrajanje v godbeniških vrstah, pove, da je vzrokov več: ljubezen 
do te zvrsti glasbe, prijetna družba, nastopi, ko ti publika prisluhne, 
pa tudi gostovanja. »Večkrat sem jo hotel zapustiti, pa jo nisem mogel 
kadar je bila v veliki krizi, ko pa se je po truda polnem času spet po-
stavila na noge, pa mi jo je bilo žal zapustiti. S prihodom g. Leandra 
Pegana se je stanje temeljito popravilo. Številčno in kakovostno je rastla 
in napredovala, in zopet nisem mogel iz njenih vrst. Menjavali so se 
kapelniki in sem se jim prilagajal, najlepše mi je bilo pod Vilkom Kle-
detom in Ivom Bašičem. Danes je njen sestav prežet s šolanim kadrom, 
je zdrav in mlad kolektiv, ki je zelo povezan in obvlada sodobno glasbo, 
ki ga za njo navdušuje mlad kapelnik, Vid Pupis«. 

šolo, na kar kaže tudi vsakoletni priliv novih članov v godbo. 
 »V prejšnjem šolskem letu smo skupaj s pihalnim orkestrom in zbo-
rom Postojnske glasbene šole in big bandom Postojna imeli skupen 
koncert v kulturnem domu v Postojni. Ob tej priliki bi se za sodelo-
vanje še enkrat zahvalil ravnatelju glasbene šole g. Popit Edvardu in 
vsem učiteljem Glasbene šole Postojna,« zaključi dirigent. 

 Cilj, s katerim se bodo godbeniki sprva spopadli, je čim boljša 
priprava na 205. letnico, ki jo bodo praznovali na tradicionalnem 
božično-novoletnem koncertu 26. decembra, v športni dvora-
ni OŠ Antona Globočnika. Prireditev se bo pričela ob 19.30. 
Obljubljajo nam nepozaben program, preživet v odlični družbi. 
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30 let MePZ Postojna
 V razprodani dvorani Kulturnega doma Postojna je Mešani 
pevski zbor Postojna z bogatim koncertnim programom pro-
slavil 30-letnico ustanovitve, ob tej priložnosti pa je izdal tudi 
četrto zgoščenko z naslovom Naših 30 let.
 Tri desetletja so minila, odkar se je 10. oktobra 1983 skupina 
dvajsetih pevk in pevcev družno s prvim zborovodjem Ivom 
Jelerčičem zbrala na prvih pevskih vajah. Že takrat so si zasta-
vili pester in raznolik repertoar, ki obsega sakralne in posvetne 
skladbe tujih in domačih avtorjev iz vseh umetnostnih obdobij. 
Jelerčič je s premišljeno izdelano vizijo in zavzetim strokovnim 
delom mlado zasedbo v manj kot pol leta pripeljal v sam vrh 
primorskega zborovskega poustvarjanja. Štirinajst let pozne-
je je mesto umetniškega vodje zasedel Matej Penko. Njegovo 
obdobje je pomembno zaznamovalo udeleževanje na različnih 
tekmovanjih tako doma kot v tujini. Uspešna pot, nagrajena z 
najvišjimi odličji, se nadaljuje tudi pod vodstvom Mirka Ferla-
na, ki z zborom ustvarja od jeseni 2009. 
 Nit slavnostnega koncerta je predstavljala simbolika dolge, 
uspešne poti, zaznamovane s tremi zborovodji. Koncertni pro-
gram je bil razdeljen v tri sklope. Še posebej svečan del pri-
reditve je predstavljala podelitev jubilejnih Gallusovih značk, 
ki jih Javni sklad za kulturne dejavnosti Republike Slovenije 
podeljuje posameznikom za aktivno udejstvovanje na področju 
ljubiteljske glasbene dejavnosti. Podeljenih je bilo trinajst sre-
brnih in štiri zlata priznanja, trinajst pevk in pevcev pa je pre-
jelo častno priznanje za trideset in več let prepevanja v zborih. 
Poseben aplavz so si zaslužili Bernarda Hočevar, Oskar Blaž 
Ščuka, Jurček Škodič, Mateja Zadel in Irena Žigon, ki v zboru 
prepevajo že od same ustanovitve. V imenu Sklada pa je Marje-
ta Turk, pomočnica direktorja JSKD, ob jubileju nagradila zbor 
s spominskim srebrnim priznanjem. 
 Najbolj trajen glasbeni spomin na dogodek nedvomno pred-
stavlja zgoščenka Naših 30 let. O njej je zborovodja Mirko Fer-
lan v Pesmarici zapisal: »Nova zgoščenka je v prvem delu odraz 
poti, ki smo jo skupaj prehodili v teh štirih letih, v drugem delu pa 
hoče biti zgodovinski dokument in poklon vsem, ki so pripomogli k 
temu, da je danes MePZ Postojna vitalna, več kot štiridesetčlan-
ska, skupina mladih in manj mladih navdušenih pevcev, pri kate-
rih glasbena strast še vedno gori in ogreva srca številnih ljubiteljev 
zborovske glasbe tako doma kot po Evropi.«
 V imenu Občine Postojna in župana Jerneja Verbiča je 
MePZ Postojna čestitala podžupanja Margareta Srebotnjak 
Borsellino, slavnostni koncert pa sta s svojo udeležbo počastila 
tudi postojnska poslanca v DZ RS Zvonko Černač in Jerko 
Čehovin. (Anja Kocman)

Razstava in licitacija podarjenih umetniških del
 V okviru Šentovih aktivnosti in druženj je bil v mesecu sep-
tembru 2013 organiziran slikarski ustvarjalni dan, ki so ga že 
v lanskem letu poimenovali »Ti povem, kako mi je? Poglej na 
platno!«. Odprtje razstave in dobrodelna dražba sta potekala v 
prijetnem in sproščenem vzdušju. Dinamično in zanimivo sta jo 
vodila umetnostna zgodovinarka Polona Škodič in akademski 
slikar Vasja Drajne. Dela so prispevali Loredana Zega, Benjamin 
Žnidaršič, Maja Žnidaršič, Jasmina Čelan, Ana Hanzel, Predrag 
Szilvassy, Sandra Kovačič, Anita Šefer, Nena Emilija Bajc, Mar-
jana Oražem, Vesna Mihačević, Vesna Arko, Peter Gaber, Mir-
jana Janežič, Elizabeth Dodolović, Oskar Cergolj, Irena Jurca, 
Ida Kocjančič, Željko Vertelj, Vasja Drajne, Mojca Tršar, Rafael 
Zakrajšek, Ljuba Rebolj, Franci Petkovšek, Kaja Stefani Penda-
rova, Blanka Urbina, Sara Čelhar. Celoten kulturni dogodek, ki 
je zahteval nemalo prizadevanj in priprav Šenta, je torej uspel v 
polni meri. Naklonjenost kupcev pa je še en dokaz več, da skupaj 
zmoremo pomagati in podpreti humanitarnost. 

15. mednarodni glasbeni festival mladih
 Turistična zveza Brkini, Kras, Notranjska in Turistično dru-
štvo Postojna, ki praznuje 130. obletnico delovanja, sta uspešno 
organizirala že 15. mednarodni glasbeni festival mladih. Predsta-
vitev sedmih kulturnih dogodkov so izvedli domači zbori in zbori 
iz tujine, orkestri ter solisti. Nastopi so se odvijali na različnih lo-
kacijah: v Kulturnem domu Postojni, Jamskem dvorcu, Glasbeni 
šoli Postojna, cerkvi sv. Štefana v Postojni in na ploščadi pred 
Postojnsko jamo. Nastopili so Mešani pevski zbor Obala Koper, 
Izraelski pevski zbor – Na'ama Women's Choir, Norveški mla-
dinski zbor – Norwegian National Youth Choir, Dekliški pevski 
zbor sv. Stanislava iz Ljubljane in Dekliški zbor Hannover iz 
Nemčije – Mädchenchor Hannover, Godalni orkester Glasbene 
šole Postojna ter solista Polona Žigon, mezzosopran in Uroš Cej, 
orgle. Za še en uspešno uresničeni Mednarodni glasbeni festival 
mladih Postojna 2013 se Turistično društvo Postojna zahvaljuje 
osrednjemu pokrovitelju Občini Postojna, Postojnski jami, glav-
nemu pokrovitelju Zavarovalnici Triglav ter zvestemu občinstvu, 
ki nastopajoče nagrajuje in spodbuja. (Marica Gombač)

Moje pesmi moje sanje
 Muzikal v izvedbi članov Kulturno-glasbenega društva Pti-
čica in KD Urška Prepolje ter gostov je bila druga abonentska 
predstava v našem Kulturnem domu Postojna. Priljubljeni mu-
zikal The Sound of Music (Moje pesmi moje sanje – priredba in 
režija po istoimenskem filmu: Jože Ekart) je postal že filmska 
klasika. Čar uprizoritve ne tiči le v šarmu in vnovični popularno-
sti tega žanra, ampak se skriva predvsem v tematiki, ki jo scenarij 
filma Moje pesmi moje sanje ob melodramatskih tonih opeva. 
V projektu je sodelovalo kar 54 igralcev, pevcev in plesalcev ter 
16-članska ekipa, ki skrbi za potek muzikala. (Miran Žitko)

Odkritje spominske plošče
 V Studenem so se spomnili leta 1984 preminule Elizabete Čuk, 
soustanoviteljice KD Lipa in soustvarjalke kulturnega življenja ne 
le v Studenem, temveč tudi širše. V spomin nanjo so najprej pri-
pravili prijeten kulturni dogodek, ki so ga oblikovali: Dramska 
skupina kulturnega društva Lipa, otroci podružnične šole Antona 
Globočnika Studeno, Mešani pevski zbor Studeno pod vodstvom 
Saše Crnobrniča in moški pevski zbor Studeno pod vodstvom 
Mirana Rebca. Pozdravne besede je vsem udeležencem dogodka 
namenil tudi župan Občine Postojna Jernej Verbič. Ob zaključ-
ku kulturnega programa sta župan Občine Postojna Jernej Verbič 
in predsednica KD Lipa Nika Rot na pročelju Kulturnega doma 
Studeno Elizabeti Čuk odkrila spominsko ploščo.

Razstava Nataše Zirnstein
 V galerijskem preddverju Zavarovalnice Triglav v Postojni 
so odprli slikarsko razstavo Postojnčanke Nataše Zirnstein. 
Mnogoštevilni obiskovalci so bili navdušeni nad njeno prvo 
samostojno razstavo, na kateri se predstavlja s pestro moti-
viko del iz zadnjega izredno polnega ustvarjalnega obdobja. 
Dogodka se je udeležila tudi podžupanja Občine Postojna 
Margareta Srebotnjak Borsellino, ki je avtorici čestitala in ji 
v zahvalo izročila knjižno darilo ter zaželela še veliko ustvar-
jalnega navdiha. Prijeten kulturni program in razpoloženje je 
dopolnil tudi kitarski nastop dua Maje Kralj in Tineta Črnu-
glja iz Glasbene šole Postojna. Avtorico in njena dela je pred-
stavila umetnostna zgodovinarka in likovna kritičarka Polona 
Škodič. Razstava bo na ogled do nadaljnjega.

Vabilo
Postojnska godba 1808 vljudno vabi na tradicionalni bo-
žično - novoletni koncert, ki se bo odvil 26. decembra 
2013, ob 19.30, v športni dvorani OŠ Antona Globočnika. 
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Pogovor s strokovnjakom:

kronična vnetna črevesna bolezen
Nina Remškar

Docent primarij dr. Ivan Ferkolj prihaja z Gastroenterološke interne klinike, UKC Ljubljana. V intervju-
ju, ki ga je pripravila Nina Remškar, sta govorila o kronični vnetni črevesni bolezni, ki je v bistvu skupno 
ime za dve različni bolezni: ulcerozni kolitis in Chronovo bolezen.

Za začetek vas prosim, da opišete kro-
nično vnetno črevesno bolezen, za kate-
ro menim, da v splošni javnosti ni zelo 
(sploh pa ne dovolj) prepoznana.
• Govorimo o skupnem imenu za dve 
bolezni, ki sta si zelo podobni, vendar v 
nekaterih podrobnostih različni. Tudi 
zdravimo ju nekoliko različno. Gre za 
bolezen, ki je, kot že ime pove, kronična. 
To pomeni, da v glavnem, če za tako bo-
leznijo zboliš, zboliš tako rekoč za vedno. 
Bolezen je vnetna, kar pomeni, da je vne-
tje tisto glavno dogajanje. Vnetje pri ulce-
roznem kolitisu prizadene črevesje, vedno 
samo debelo črevo, medtem ko pa lahko 
pri Chronovi bolezni prizadene celotna 
prebavila, vse od ust pa do črevesja. Tipič-
ni simptomi bolezni so težave s prebavo, 
bolečine v trebuhu, najbolj pogost znak 
je pogostejše odvajanje blata, ki je sprva 
še normalno, potem pa vedno bolj redko, 
na koncu se pojavlja tudi kri. Takrat, ko 
se pojavi kri v blatu, je to že alarm, zaradi 
katerega bolniki hitro pridejo k zdravniku.

Kako pogosta bolezen je KVČB, kot jo 
na kratko imenujemo?
• Ugotovili smo, da imamo na vsakih 
100.000 prebivalcev vsako leto pet no-
vih bolnikov z ulceroznim kolitisom in 
skoraj štiri bolnike s Chronovo boleznijo. 
Skupaj torej devet bolnikov na 100.000 
prebivalcev. Ocenjujemo, da je trenutno 
v Sloveniji približno 4.000 bolnikov, več 
v mestih kot na vasi. 

Koliko časa v povprečju potrebujete, da 
bolniku postavite diagnozo kronična 
vnetna črevesna bolezen?
• Bolniki pridejo k nam pravzaprav, ko 
bolezen traja že kakšen mesec ali dva. 
Če ima nekdo drisko, ne smemo najprej 
pomisliti, da gre za kronično vnetno čre-
vesno bolezen. Daleč največ teh težav je 
zaradi infekcij: zaradi bakterij, virusov. 
Take driske se morajo nekako v enem 
mesecu urediti. Na bolezen pomislimo 
šele, če driska (bolečina, tudi povišana 
temperatura) traja več kot mesec dni. 
Moram reči, da se v Sloveniji bolniki 
hitro odzovejo, tako da ne vidimo do-
sti takih, ki bi tavali okoli in bi bili sla-
bo diagnosticirani. Zdravniki so dobro 
osveščeni o tej bolezni, saj je bolnikov 
vse več in jih ima že vsak zdravnik nekaj. 
Rad bi poudaril, da moramo biti mnogo 
bolj pozorni pri otrocih. Še posebej pri 
Chronovi bolezni, ko ni tako nujno, da je 
v blatu prisotna kri, lahko pa pride do za-
ostajanja v rasti, do zaostajanja v razvoju 
otroka. Takrat pomislimo na možnost te 
bolezni, vendar lahko do diagnoze mine 
tudi pol leta in več.

Kako pa bolezen sploh odkrijete? S ka-
kšnimi diagnostičnimi metodami?
• Diagnozo je z endoskopskimi pre-
iskavami sorazmerno lahko postaviti. 
Pogledamo direktno sluznico črevesa 
in odvzamemo vzorce za histološki pre-
gled tkiva. To je ključno za postavitev 
prave diagnoze.

Ko je diagnoza določena, za bolnika za-
gotovo predstavlja precejšen šok. Kako 
jim pomagate, svetujete? 
• Diagnoza je nedvomno šok za vsa-
kega bolnika. Zato je prvo srečanje, ko 
se pogovarjamo, za kaj pri bolezni gre, 
izredno pomembno. Z bolnikom se po-
govorimo, povemo, da ni tako drama-
tično, kot zgleda v tistem trenutku, da 
se na bolezen tudi navadiš ... Seveda 
vsakogar zanima, zakaj je do bolezni 
prišlo ravno pri njem. Tu žal ne more-
mo zadovoljivo odgovoriti, saj vzrokov 
bolezni ne poznamo. Pomagamo lah-
ko z osnovnimi navodili glede prehra-
ne, življenjskega sloga, dobijo osnovna 
prva zdravila in nekaj manjših priroč-
nikov oziroma brošur z opisom bolezni. 
Na vsak način se je treba na začetku z 
bolnikom dobro pogovoriti.

Ko gre za kronično bolezen, vemo, da je 
ta stalno prisotna. Vendar pa ima KVČB 
tudi mirna obdobja. Od česa je to prav-
zaprav odvisno?
• Trudimo se doseči mirno obdobje. To 
je prvi cilj zdravljenja. Ko bolezen mi-
ruje, želimo mirno stanje vzdrževati, v 
glavnem z zdravili. Tu pa je seveda med 
bolniki včasih že malo težav. Zakaj bi je-
mali zdravila, če bolezen miruje? To jim 
je treba vsakič znova ponavljati. S soraz-
merno blagimi zdravili uspemo v dobrem 
stanju vzdrževati približno 50 odstotkov 
bolnikov. Taki gredo na blato enkrat do 
dvakrat dnevno, so normalno zmoglji-
vi, imajo normalen apetit in normalno 
telesno težo. Približno 20 odstotkov je 
težkih bolnikov. Ti potrebujejo najmoč-
nejša zdravila, kamor sodijo steroidi, ki 
pa se jih zaradi kupa neželenih učinkov 
vsi bojimo. Potem imamo zdravila, ki za-
virajo imunski sistem, saj je ta pri KVČB 
prekomerno vzdražen. Zadnjih 10 let pa 
imamo tudi biološka oziroma, kot reče-
mo, tarčna zdravila.

V zadnjem času precej slišimo o biolo-
ških zdravilih. Kakšne so njihove pred-
nosti, so slovenskim bolnikom na voljo 
vse najsodobnejše oblike zdravljenja, 
kot jih imajo najrazvitejše države? 
• Pravzaprav imamo na voljo vse. Vsa 
zdravila, ki so registrirana v Evropski 
uniji, imamo tudi pri nas že ves čas. Spr-
va smo imeli nekaj finančnih težav, ven-
dar je zadnja tri leta odlično urejeno in 
dobi vsak bolnik zdravila, ki jih potrebu-
je. Zaenkrat ne kaže, da bi se pripravljale 
kakšne posebne omejitve. Načeloma je 
treba najprej poskusiti standardna zdra-
vila in če se bolnik nanje ne odzove ali če 
ima hude stranske učinke, potem primer 
predstavimo na konziliju v Ljubljani ali 
Mariboru. Na konziliju so prisotni spe-
cialisti, ki pretehtajo primer in se skupaj 
odločijo, če je bolnik morda kandidat za 
biološka zdravila.

Ali so zdravila edini način zdravljenja te 
bolezni?
• Na žalost. Pa še to ni tako preprosto. 
Ker ne poznamo vzroka bolezni, pravza-
prav bolezni ne znamo pozdraviti, ampak 
jo zgolj zazdravimo. Žal se pri velikem 
odstotku bolnikov bolezen spet ponovi. 
Na biološka zdravila se odzove nekako tri 
četrtine bolnikov. Ena četrtina se na zdra-
vljenje ne odzove, od tistih treh četrtin jih 
je polovica z res dobrim odzivom, polo-
vica pa zgolj z boljšim. Žal tudi biološka 
zdravila niso čudežna za vse bolnike. Za 
tiste, ki jim pomagajo, pa so naravnost 
fantastična. Pozdravijo jim sluznico, kot 
da nikoli niso bili bolni. Težava bioloških 
zdravil je tudi kar precej neželenih učin-
kov, zaradi katerih smo dejansko tako 
striktni pri uvajanju teh zdravil.

Ali se vam po vaših izkušnjah zdi, da 
bolniki dobro sodelujejo pri zdravljenju? 
Vemo namreč, da je to zelo pomembno.
• Pri bioloških zdravilih bolnika na-
ročamo na pregled vsakih šest do osem 
tednov. Nekateri dobijo zdravila pri nas 
na kliniki direktno v žilo, določeno vrsto 
zdravil pa si bolniki dajejo sami doma, 
vsakih 14 dni pod kožo; podobno kot 
si sladkorni bolniki dajejo inzulin. Me-
nim, da 99 % bolnikov dobro sodeluje 
pri zdravljenju in se zavedajo nevarnosti 
opuščanja zdravljenja. O tem jih ustre-
zno podučimo mi, sami pa se tudi precej 
izobražujejo. Pri tem je v veliko pomoč 
Društvo za kronično vnetno črevesno 
bolezen, ki zagotavlja stalno izobraže-
vanje. Bolniki imajo možnost biti dobro 
seznanjeni, taki bolniki pa so pravzaprav 
dobri bolniki. Nekateri imajo celo per-
spektivo, da bi lahko ozdraveli.

Bolezen zagotovo vpliva na vse vidike ži-
vljenja bolnika. Na katerem področju ima-
jo po vašem mnenju bolniki največ težav?
• Se mi zdi, glede na ankete, ki jih de-
lamo med bolniki, da jim največ težav 
povzroča utrujenost. Tudi če je bolezen 
še kar dobro nadzorovana, je utrujenost 
vodilni znak bolezni. Tudi takrat, ko ni-
majo driske, čutijo, da niso čisto pravi. 
Zato je utrujenost zagotovo pomemben 
dejavnik. Pri tistih bolnikih, pri katerih je 
bolezen aktivna in jim onemogoča, da bi 
kamor koli sproščeno šli (na izlet, v me-
sto), ne da bi vnaprej točno vedeli, kje so 
stranišča, je kakovost življenja zagotovo 
zelo okrnjena. Taki bolniki morajo zelo 
podrobno načrtovati tudi dopuste, njiho-
va kakovost življenja pa je zelo borna. 

Kaj pa delovno okolje? Kaj bi morali de-
lodajalci vedeti o potrebah zaposlenega, 
ki ima KVČB?

• Bolniki so različni. Nekateri o svoji 
bolezni zelo veliko govorijo, nekateri pa 
so čisto tiho in se ne želijo pogovarjati o 
svoji bolezni. Mi si želimo bolnika pripe-
ljati v mirno obdobje, ko lahko dela. Delo 
je zagotovo pomembna terapija v sklopu 
te bolezni. So tudi bolniki, ki bi želeli biti 
že kar upokojeni, že pri 25-ih letih … Cilj 
zdravljenja je aktiven bolnik, ki je sposoben 
za delo. Žal imamo tudi nekaj bolnikov, ki 
so ves čas tako zelo bolni, da so za delo de-
jansko nesposobni. Včasih smo jih za štiri 
ure upokojevali. To je bil odličen trik. Zdaj 
je drugače, časi so se spremenili in prinesli 
nove težave. Ljudje si ne želijo več delati po 
štiri ure, je pa tudi res, da tako okrnjena pri-
sotnost lahko predstavlja težave pri delov-
nem procesu, katerega del so bolniki. Kar 
bi delodajalci morali vedeti, je, da je bolnik 
z dobro nadzorovano boleznijo načeloma 
normalno sposoben za delo.

Kako naj se bolnik znajde, da skupaj s 
svojci ne bo sam s svojo boleznijo? Ome-
nili ste že, da obstaja društvo bolnikov, 
ki združuje bolnike s KVČB.
Kot sem že omenil, nekateri bolniki o 
svoji bolezni ne želijo preveč razpravljati, 
saj gre za neke težave, ki v družbi niso 
preveč popularne. O srcu se že pogo-
varjaš. Tudi o visokem krvnem tlaku, o 
glavobolu recimo, o težavah pri kronični 
vnetni črevesni bolezni pa ne ravno. Mi, 
ki jih dobro razumemo, imamo zanje 
malo časa, pet do deset minut, pa nas že 
čaka naslednji bolnik. Zato so se v svetu 
že pred mnogimi leti ustanovila društva 
bolnikov. Tudi v Sloveniji imamo sedaj 
že deset let odlično organizirano društvo, 
ki ima, če se ne motim, že med 600 in 
700 članov. Vodijo ga bolniki, zdravniki 
samo sodelujemo od zunaj, jim poma-
gamo, predavamo po potrebi ... Društva 
organizirajo tako imenovane šole. Pose-
bej šole za začetnike, se pravi za bolni-
ke, s šele pred kratkim odkrito boleznijo, 
posebej za bolnike, ki so že dolgo bolni, 
pripravljajo pa tudi posebno šolo za ti-
ste bolnike, ki prejemajo biološka zdra-
vila. Društvo bolnikov je res ena dobra 
organizacija, ki s pomočjo od sponzorjev 
pridobljenih sredstev organizira aktivno-
sti, ki dejansko doprinesejo k boljšemu 
življenju bolnikov.

Doc. prim. dr. Ivan Ferkolj, hvala lepa, 
da ste si vzeli čas za pogovor.
Hvala za povabilo. 

Več informacij o društvu poiščite na 
spletnem naslovu www.KVCB.si. 
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EK P.E.S.C.A.
Projekt o vzgoji za zdravo prehrano

Veronika Švigelj

Uvajanje PESCA jedi na
OŠ Prestranek in POŠ 

Hruševje

V sklopu EU projekta smo konec sep-
tembra v naše jedilnike vključili 6 PE-
SCA jedi. Seveda nas je vse zelo zani-
malo, kako se bodo obnesle ob prvem 
pokušanju pri učencih oziroma kako jih 
bodo sprejeli. Pripravili smo ocenjevalne 
liste, ki so jih učenci izpolnjevali ob PE-
SCA kosilu. Učenke 8. razreda so mlaj-
šim otrokom navodila in vprašanja brale, 
tako da so lahko vsi razumeli in izpolnili 
ocenjevalni list. V Hruševju je ocenjeva-
nje izvedla Erika Grželj. Tako izpolnjene 
liste smo obdelali ob pomoči učiteljev in 
prostovoljk Srednje zdravstvene šole Po-
stojna. Ob analizi rezultatov smo ugoto-
vili, da niso vsi učenci odgovorili na vsa 

Zgornji histogrami so bili predstavljeni tudi na sestanku Sveta 
staršev OŠ Prestranek in OŠ Miroslava Vilharja. Jedi so bile 
tako nad pričakovanji dobro sprejete in jih bomo na jedilni-
ku ponudili enkrat tedensko. Ob izteku šolskega leta bomo 
ocenjevanje jedi ponovili in primerjali podatke z oktobrskimi 
rezultati. V kuhinji Prestranek se trudimo in si želimo, da bi 
otroci in starši ob koncu projekta jedi še bolje sprejeli.

Učenci obeh šol so prejeli promocijski material: predpasnike, 
brošure, blok liste in vrečke. Učenci, ki obiskujejo PESCA de-
lavnice, so dobili tudi kuharske kape. Na slikah so učenci in 
učenke 4., 5. in 8. razreda OŠ Prestranek in otroci POŠ Hru-
ševje, ki obiskujejo PESCA delavnice v okviru OPB.

vprašanja, zato se pojavljajo odstopanja v 
številu podanih odgovorov. 
PESCA jedi smo na podlagi rezultatov 
razvrstili po všečnosti, od najboljše do 
najslabše: passatelli v juhi, polpet zmle-
te postrvi, jota s kislo repo, telečja obara 
z žličniki, pečena ajdova kaša z jabolki, 
orehi in skuto, bučna juha.



Postojnski prepih / december 2013 • www.postojna.si 31

ŠP
OR

TŠportne aktivnosti
preteklega meseca

Balinanje
 Po odličnem nastopu naših balinarjev na SP v Argentini, kjer 
so sredi novembra osvojili kar šest odličij, je naša balinarska se-
lekcija U–23 nastopila še na SP v Martiquesu blizu Marseilla v 
Franciji. Selektor naše izbrane vrste je bil postojnski balinarski de-
lavec Pavel Švara, ki neumorno že desetletja deluje v BK Postojna 
(prej Železničar). V igri dvojic, krogu in v posamični konkuren-
ci sta nastopila Jaka Kosirnik in Matej Kavčič. Pred odhodom v 
Francijo se je Pavel Švara (starejši in višji v trenirki) fotografiral s 
predsednikom BZS Matejem Kofolom in obema igralcema. Več o 
izkupičku na SP v prihodnji številki. (Brane Fatur)

Uspešen zaključek sezone 2013
mladih balinarjev Postojnske jame

 V mesecu novembru so mladi balinarji Balinarskega kluba 
Postojna, ki nastopajo pod imenom Postojnska jama, dosegli iz-
vrstne rezultate. Obe ekipi U–14 in U–18 sta po zaključku dr-
žavnih lig v razigravanju za ekipnega državnega prvaka klonili 
šele v finalu in osvojili drugi mesti v državni ligi. Za U–14 so 
nastopili: Nik Švara, Črt Gombač, Mia Švara in Lara Hiti. V se-
stavi ekipe U–18 pa so bili: Edin Dedič, Blaž Janev, Matic Lulik 
in Jan Zakrajšek. V Sežani so se najboljši mladi balinarji Slo-
venije pomerili v štafetnem zbijanju. Mladi balinarji Postojnske 
jame so v kategoriji U–18 ( Jan Zakrajšek in Blaž Janev) zasedli 
izvrstno 2. mesto, uspeh je dopolnila še štafeta U–14 (Nik Švara 
in Črt Gombač) z osvojenim 4. mestom. (Pavel Švara)

Kegljanje
 Z devetim prvenstvenim krogom se je zaključil prvi oziroma 
jesenski del ligaškega tekmovanja v 1 A kegljaški ligi, kjer nasto-
pata tudi postojnski ekipi (pri moških Proteus Liv, pri ženskah 
Proteus). Po daljšem premoru se bo ekipno državno prvenstvo z 
11. krogom spet nadaljevalo 11. januarja prihodnje leto. Kegljači 
se v prvem delu niso izkazali, saj so med desetimi ekipami (vodi 
Calcit Kamnik, ki ima vseh 18 točk) trenutno uvrščeni na osmo 
mesto in imajo vsega 4 točke. Na domačem kegljišču so premagali 
novinca Gorico in prav v zadnjem krogu v zelo pomembni tekmi 
Sinet iz Hrastnika. Tokrat je blestel najbolj izkušen domači igra-
lec Darko Bizjak, ki je podrl 615 kegljev in bil obenem najboljši 
posameznik na domačih kegljiščih tega kroga. Pravo nasprotje pa 
so mlade postojnske kegljavke, ki bodo za večkratnimi državnimi 
prvakinjami Celjankami prezimile na odličnem drugem mestu, kar 
je precejšnje presenečenje za poznavalce kegljanja. Varovanke tre-
nerja Lada Roglja so v devetih tekmah šestkrat zmagale, remizirale 
ter dvakrat izgubile. Trenutno imajo 13 točk, kar je lepa popotnica 
za nadaljevanje prvenstva in osvojitev glavnega cilja, ki je končni 
naslov klubskega podprvaka Slovenije. Predvsem v zadnjem krogu 
so na domačem kegljišču odigrale vrhunsko in Celjankam, ki imajo 
v svoji sredi šest državnih reprezentantk, odščipnile prvo točko. Še 
več, obetala se je prava senzacija, saj je gostjam po dolgih letih pretil 
poraz, a so se izvlekle le zaradi 11 več podrtih kegljev (3471:3482). 
Postojnčanke so obenem izenačile še ekipni klubski rekord, kar pet 
igralk pa je pristalo v najboljši domači postavi tega kroga, kar je 
prava redkost (Noemi Živkovič 601, Tina Janež 596, Sara Gorjanc 
591, Anja Ulaga 581, Lucija Zalar 579). V 2. kegljaški ligi – zahod 
nastopa tudi druga moška ekipa Proteus Liv, sicer novinec v ligi. 
Trenutno so uvrščeni na devetem mestu, imajo 6 točk, saj so dosegli 
dve zmagi in nesrečno kar dvakrat remizirali 4:4. Osnovni cilj, ki je 
obstanek v ligi, si bodo poskušali izboriti v nadaljevanju prvenstva.
 Po končanem jesenskem delu ligaških tekmovanj je predse-
dnik KK Proteus Postojna Albin Stegel povedal : »Predvsem z 
rezultati naše ženske ekipe smo zelo zadovoljni, tudi ponosni. Ob 
koncu prvenstva pričakujemo celo zgodovinsko uvrstitev. Le tako 
naprej, punce! Veliko več smo načrtovali pri prvi moški ekipi, ki je 
v prvenstvo startala kar oslabljena. Zaradi pomanjkanja treninga 
pri nekaterih, odsotnosti in bolezni nismo dosegli pričakovanih re-
zultatov. Vsi upamo, da bo nadaljevanje bistveno boljše in da bo cilj, 
ki je obstanek v druščini najboljših slovenskih klubov, z maksimalno 
angažiranostjo vseh struktur v klubu tudi dosežen.« (Brane Fatur)

ROJSTVO

Družina presveta,
njen dom je bil hlev.

Svetloba v noči
je božji odsev.

Otrok je privlačil
premnogo ljudi.

Človeka osmislil,
osmislil čudi. 

V srcih človeških,
glej, božič živi!

NOVI VEK

Dvojica skoz mraz
prijazna hiti.

Svetlobe dokaz?
Ga v metežu videti ni.

Ju zebe to noč?
Kdo tam ihti?

Pred njima pa koča
prijetno žari…

(Marijana Starc)
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NAGRADNA IGRA

Pravila in pogoji nagradne igre:
www.klikshop.si/pravila.

Vsa polja so obvezna!

PREPIH
P   O   S   T   O   J   N   S   K   I 

Pohitite!
Mogoče nova tablica

PRESTIGIO MultiPad 7.0 Ultra +
čaka ravno na VAS!

Ime :

Priimek:

Naslov:

Telefon:

E-mail:

Trgovina KLIKSHOP, Tržaška 50a, Postojna v 
sodelovanju s časopisom PREPIH podarja

tablico PRESTIGIO MultiPad 7.0 Ultra +.
Enemu izmed bralcev Prepiha bomo podarili omenjeno 
tablico, s katero se bo lahko razvajal v novem letu 2014.

Vse, kar morate narediti je, da izpolnite prijavnico in jo 
dostavite ali pošljete  v trgovino KLIKSHOP na Tržaški 
cesti 50a v Postojni. Prijavnico lahko izpolnite tudi na 

naslovu www.klikshop.si/nagradnaigra . 

 Žrebanje bo javno, in sicer predvidoma 18. 01. 2014,
na prireditvi »Postojna v prazničnih lučeh«.
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Športno plezanje
Petnajstletni Miha Hajna iz Zaloga se je kot član Slovenske 
mladinske reprezentance v športnem plezanju, drugače član 
Športnega društva Proteus Postojna, v mesecu oktobru udeležil 
Evropskega pokala v balvanskem plezanju v Lavalu v Franciji 
(Coupe d’Europe d’escalade, De Bloc Jeunes). Z odličnim ple-
zanjem je v svoji kategoriji (Male B, letniki 1998/99) osvojil 
osmo mesto in le za las zgrešil uvrstitev v finale. Najnovejša 
novica zadnjega hipa pa je, da je na 8. plezalnih dneh Kranja v 
kategoriji starejših dečkov  Miha Hajna osvojil naslov državne-
ga prvaka v balvanskem plezanju. ( Jure Hajna)

Karate
Karate zveza Slovenije je v Kanalu ob Soči organizirala 3. po-
kalno tekmo v karateju, ki se je je udeležilo 348 tekmovalcev 
iz štiridesetih slovenskih karate klubov ter se pomerilo v sku-
pno 426 nastopih. S štirimi prvimi, petimi drugimi ter štirimi 
tretjimi mesti so se izjemno dobro odrezali tudi mladi člani 
postojnskega karate kluba in skupno od štirideset sodelujočih 
karate klubov osvojili tretje mesto. (Sabina Ileršič Kovšca)

Upokojenci in šport
Pred dnevi so se na športnih igriščih po raznih mestih Slovenije, 
predvsem v dvoranah, zaključile Državne športne igre upokojen-
cev Slovenije za leto 2013. V ekipi Južnoprimorske pokrajinske 
zveze so nastopili predstavniki iz desetih občin, med njimi tudi iz 
DU Postojna. Slednji so tekmovali v kegljanju (moški in ženske) 
ter pikadu in streljanju (ženske). Postojnski športniki in športni-
ce so k visoki uvrstitvi prispevali pomemben delež, saj so ženske 
v kegljanju osvojile prvo mesto, moški so bili četrti, v pikadu so 
bile ženske šeste, v streljanju pa sedme.  (Brane Fatur)

Športno izobraževanje
Postojna je še enkrat dokazala, da je odprta in prijazna do orga-
nizatorjev različnih dogodkov, saj se je organizator 26. medna-
rodnega posveta športnih pedagogov Slovenije Zveza društev 
športnih pedagogov Slovenije tudi letos odločil za izvedbo po-
sveta v Postojni. (Milan Štulc)

Košarka
 Slovenska košarkarska sezona 2013/14 je v polnem razma-
hu in to velja tudi za delovanje vseh selekcij v KD Postojna, 
od dečkov do članov. Člansko ekipo in društvo še naprej neu-
morno vodi črnogorski trener Predrag Milović, ki je prvo ekipo 
pred začetkom precej prevetril, pripeljal nove igralce predvsem 
iz Slovenske Istre, novega tujega centra Marka Rakočevića in 
dodal članski ekipi perspektivne mlade igralce. V tej sezoni Po-
stojnčani igrajo kar v treh konkurencah: v Pokalu Spar, v prven-
stvu 2. SKL in prijateljski novoustanovljeni slovensko-hrvaški 
ligi. Najprej so začeli že oktobra meseca v pokalnem tekmova-
nju, kjer so z dvema zmagama v 3. krogu izločili tretje ligaša Je-
senice 64:48 in 87:61, v 4. krogu pa so doma po pričakovanju (a 
tesno) izgubili proti ljubljanskemu prvoligašu Slovanu 69:78, ki 
je seveda favorit za napredovanje in tudi za zmago na povratni 
tekmi v Ljubljani. V drugoligaškem prvenstvu so Postojnčani 
doslej odigrali šest tekem in dvakrat zmagali – Elektro Go-
renjska prodaja (Kranj) 70:59 in Lastovka (Domžale) 76:71 ter 
štirikrat izgubili – Parklji (Ljubljana) 72:76, UKK Koper 63:84, 
Radenska Creativ Sobota (Murska Sobota) 70:77 in Hrastnik 
70:79. Trenutno so med štirinajstimi ekipami na enajstem me-
stu in imajo 8 točk, glavni cilj sezone pa je vsekakor obstanek v 
ligi. V nadaljevanju se bodo v 8. krogu Ilirski Bistrici pomerili 
s Plamo Purom (7. 12. 2013), v 9. krogu doma Krka mladi (14. 
12. 2013), v 10. krogu v gosteh LTH Castings Škofja Loka 
(21. 12. 2013) in v 11. krogu doma Šenčur Gorenjska gradbena 
družba (4. 1. 2014). (Brane Fatur)

Bowling
 V sibirskem Krasnoyarsku (Rusija) je potekal 49. Qubica 
AMF 2013 svetovni pokal, kjer je nastopilo več kot 75 držav-
nih prvakov iz različnih delov sveta. Barve Slovenije sta zasto-
pala le dva predstavnika: Ljubljančan Nino Stenko, sicer član 
BK Epicenter Postojna, in Pivčanka Mihaela Križman, sedaj 
članica ljubljanskega kluba. Petnajstletni Nino Stenko je kot 
najmlajši igralec pokala seveda nastopil v članski konkurenci, 
bil je odličen in med večinoma profesionalnimi igralci nepri-
čakovano osvojil visoko 13. mesto, kar je nov mejnik te športne 
panoge v Sloveniji. V predtekmovanju je bil še boljši (dvanajsti) 
in imel ob koncu povprečje 234 podrtih kegljev. Pivčanka, ki je 
z bowlingom pričela prav v Postojni, je na koncu pristala na 52. 
mestu. (Brane Fatur)

Nogomet
 Končal se je jesenski del prvenstva v Enotni primorski 
članski nogometni ligi, ki jo letos vodi MNZ Koper. V njej 
nastopa 12 ekip iz Slovenske Istre, Notranjske in Goriške, 
med njimi že vrsto let tudi NK Postojna. Po 11. odigranih 
krogih vodijo z manj odigrano tekmo Bilje, ki so zbrale 28 
točk. Sledijo Portorož Piran 22, FAMA Vipava 21 (tekma 
manj), Renče 20, Cerknica 19, Jadran Pivovarna Mahnič 
(Hrpelje Kozina) 18, na sedmem mesto pa je Postojna s 16 
točkami. Postojnčani so prvenstvo na klopi pričeli s trenerjem 
Matjažem Čelharjem, slednji je kasneje presedlal k mlajšim 
klubskim selekcijam, nadaljevali pa z Alenom Tešičem. V 11 
tekmah so petkrat zmagali: Plama Instalacije Kovačič (Pod-
grad) 5:1, Korte Avtoplus 3:2, Košana 1:0, Komen 2:0, Fama 
Vipava 5:0, enkrat remizirali: Jadran PM 2:2 in petkrat izgu-
bili: Bilje 0:6, Ilirska Bistrica 2:6, Portorož Piran 0:2, Renče 
1:3, Cerknica 0:2, kar štirikrat na stadionu v Športnem parku 
Postojna. Najboljša strelca pri NK Postojna, ki jih je pred se-
zono okrepil Matija Simčič, sta Husein Bečirović (6 golov) in 
Nermin Mehić (5). V klubu v sezoni 2013/14 delujejo prav 
vse selekcije od najmlajše U–6 do veteranov, s čimer se ne 
morejo pohvaliti niti nekateri naši najboljši prvoligaški klubi. 
Člansko prvenstvo se bo z 12. krogom nadaljevalo 22. mar-
ca prihodnje leto, ko bo v goste prišla zadnjeuvrščena ekipa 
Plame IK iz Podgrada. Trener Alen Tešič je bil kratek v oceni 
jesenskega dela : »Z našo uvrstitvijo članske ekipe smo le delno 
zadovoljni, pričakovali smo večjo bero točk predvsem pred doma-
čimi gledalci. Doma smo igrali slabo, za kar pa je krivec tudi slabo 
igrišče, saj na njem igrajo in tudi vadijo prav vse naše selekcije. 
Za spomladanski del se bomo bolje pripravili in ciljamo na uvr-
stitev v zgornjo polovico lestvice.« (Brane Fatur)

Tarok
 V Prevaljah na Koroškem so izpeljali deseti turnir posamič-
nega državnega prvenstva. Nastopilo je 108 igralcev, peterica 
tudi iz ŠD Epic Postojna.
 Najboljši Postojnčan je bil tokrat Bojan Humar, ki je osvojil 
24. mesto. Po desetih krogih je v skupnem seštevku odličen četrti 
Alojz Markič, med najboljšimi šestdesetimi pa je še trojica Epi-
covih igralcev – Bojan Humar, Stojan Žorž in Franc Polenčič, ki 
jim visoka uvrstitev prinaša nastop na tako imenovanem Master-
su – turnirju najboljših slovenskih tarokistov. (Brane Fatur)

Atletika
Član Atletskega kluba Postojna in učenec OŠ Miroslava Vil-
harja Jaka Grže je zaključil sezono gorskih tekov 2013 za po-
kal Slovenije z odličnim skupnim 2. mestom v kategoriji U16 
(starejši dečki letnik 1998/99). Slavnostna podelitev je bila v 
organizaciji Atletske zveze Slovenije (sekcija za Gorske teke) 
v Medvodah. Njegovi letošnji uspehi na štirih gorskih tekmah: 
Grintovec 3. mesto, Ratitovec 1. mesto, Gore nad Idrijo 2. me-
sto in Šmarna gora 2. mesto. Dosegel je 255 točk ter za prvo-
uvrščenim zaostal le za 15 točk, tretjeuvrščenega pa je prehitel 
za 80 točk. Tako je svojim uspehom iz prejšnjih let dodal še 
letošnji pokal za Gorske teke Slovenije. (Milan Štulc)
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Križanka

Geslo nagradne 
križanke na
osenčenih poljih
ter svoj naslov
pošljite na dopisnicah 
na naslov: Glasilo
Postojnski prepih,
Ljubljanska c. 4, 
6230 Postojna, 
najkasneje do 25. 
decembra 2013.

Med pravilnimi 
rešitvami bomo izž-
rebali tri nagrajence, 
ki bodo nagrade 
prejeli glede na 
vrstni red žrebanja. 

Nagrade poklanja
Manufaktura
Postojna.

1. Nagrada:
Bon v vrednosti 30 €
2. Nagrada:
Bon v vrednosti 20 €
3. Nagrada:
Bon v vrednosti 10 €

Bon velja za nakup v 
poslovalnici Manufaktura 
Postojna, najmanj v
vrednosti bona.

Pravilno rešeno geslo 
prejšnje križanke: 
MANUFAKTURA 
V POSTOJNI

Nagrajenci:

1. Andreja Draškovič 
Erazmova ulica 22
6230 Postojna

2. Katja Dolinšek 
Dupeljne 10a
1225 Lukovica

3. Sonja Klanjšek
Orehek 68
6258 Prestranek

Nagrajenci prejmejo 
nagrade v Manufak-
turi, Tržaška cesta 16, 
Postojna.



PRIREDITVE V DECEMBRU 2013 − »Z NOVIM LETOM V POSTOJNO«

Datum / ura Dogodek Lokacija

sob., 14. 12. 2013
18.45 PRIŽIG 3. SVEČE NA ADVENTNEM VENCU pred župnijsko cerkvijo v 

Postojni

sob., 14. 12. 2013
19.00 »VEČER NIKOLE TESLE« Kulturni dom Postojna

ned., 15. 12. 2013
13.00 NIKA SOLCE V »PRAVLJIČNI VASICI« – predstavitev zgodbice s petjem Dom krajanov v Strmci

ned., 15. 12. 2013
17.00

»MIŠKOLINČEK« glasbena predstava za otroke
nastopajo: družina Urh iz Postojne s prijatelji in Otroški pevski zborček Miškolinke Kulturni dom Postojna

tor., 17. 12. 2013
16.00 PRAZNIČNI SEJEM Podružnična šola Hruševje

tor., 17. 12. 2013
18.30 BOŽIČNO-NOVOLETNA PLESNA PRIREDITEV športna dvorana OŠ Antona 

Globočnika Postojna

tor., 17. 12. 2013
18.00 AVSTRALIJA potopisno predavanje domačina dr. Zvoneta Žigona čitalnica Knjižnice Bena 

Zupančiča Postojna

sre., 18. 12. 2013
18.00 Pomoči in izcelitve po duhovni poti s pomočjo učenja Bruna Groeninga – uvodno predavanje Dijaški dom

SGLŠ Postojna

sre., 18. 12. 2013
19.00 KONCERT HARMONIKARSKEGA IN PIHALNEGA ORKESTRA Glasbene šole Postojna dvorana Glasbene šole 

Postojna

sre., 18. 12. 2013
20.00

Gledališka predstava za abonma in izven
Eric Chappell: KRAJA (komični triler)

Režiser: Jaša Jamnik
Igrajo: Gojmir Lešnjak - Gojc, Tomo Tomšič, Gorazd Jakomini, Arna Hadžialjević, Helena Peršuh

Produkcija: Slovensko narodno gledališče Nova Gorica

Kulturni dom Postojna

čet., 19. 12. 2013
17.00 NOVOLETNI KONCERT ŠOLSKIH PEVSKIH ZBOROV IN SKUPIN Vilharjeva dvorana na OŠ 

Miroslava Vilharja Postojna

pet., 20. 12. 2013 
19.00 S PESMIJO IN PLESOM V PRAZNIČNE DNI Kulturni dom Miroslava 

Vilharja, Planina

pet., 20. 12. 2013 
18.00 PODELITEV PRIZNANJ ŠPORTNIKOM IN ŠPORTNIM DELAVCEM ZA LETO 2013 Kulturni dom Postojna

sob., 21. 12. 2013
17.00

 »BEJŽI ZLODEJ, BABA GRE!« Gledališka komedija v izvedbi Kraških komedijantov
Režiser: Bojan Podgoršek

Kulturni dom Šmihel pod 
Nanosom

sob., 21. 12. 2013
17.00 CIRKUS COPATKY – plesna predstava v izvedbi plesne skupine Mehki čevlji iz Sežane Kulturni dom Postojna

sob., 21. 12. 2013
18.45 PRIŽIG 4. SVEČE NA ADVENTNEM VENCU pred župnijsko cerkvijo v 

Postojni

ned., 22. 12. 2013
17.00

KOLEDOVANJE 2013 – koncert božičnih in koledniških pesmi 
Dekliški pevski zbor Mavrica z zborovodkinjo Jelko Bajec in Vokalna skupina Slavna ter gosti Kulturni dom Slavina

pon., 23. 12. 2013
18.00 BOŽIČNI KONCERT Glasbene šole Postojna Kulturni dom Postojna

tor., 24. 12. 2013
dopoldan PRIREDITEV OB DNEVU SAMOSTOJNOSTI IN ENOTNOSTI TER OB ZAKLJUČKU KOLEDARSKEGA LETA Šolski center Postojna

tor., 24. 12. 2013
10.30 kulturna prireditev »PRAZNIKOM NAPROTI« telovadnica Podružnične 

šole Hruševje

tor., 24. 12. 2013
11.45 kulturna prireditev »PRAZNIKOM NAPROTI« telovadnica OŠ Miroslava 

Vilharja Postojna

čet., 26. 12. 2013
9.00-15.00 DAN ODPRTIH VRAT V NOTRANJSKEM MUZEJ POSTOJNA OB DNEVU SAMOSTOJNOSTI IN ENOTNOSTI Kolodvorska cesta 3 v 

Postojni

čet., 26. 12. 2013
14.00 PROSLAVA OB DNEVU SAMOSTOJNOSTI IN ENOTNOSTI IN BLAGOSLOV KONJ pri kozolcu Toplar v Belskem

čet., 26. 12. 2013
19.30 BOŽIČNO NOVOLETNI KONCERT Postojnske godbe 1808 Športna dvorana OŠ Antona 

Globočnika Postojna

pet., 27. 12. 2013
16.30

ŠPORTNA ANIMACIJA S PIKO NOGAVIČKO IN GUSARJEM
S Piko Nogavičko boste v dveh skupinah tekmovali in se preizkusili v raznih športnih veščinah.

OTROŠKE SLIKARSKE DELAVNICE pod mentorstvom slikarke Jasmine Čelan
Kulturni dom Postojna

pet., 27. 12. 2013
19.00

»KOLEDOVANJE 2013« Koncert božičnih pesmi
Dekliški pevski zbor Mavrica z zborovodkinjo Jelko Bajec in gosti

župnijska cerkev Sv. Štefana 
v Postojni

sob., 28. 12. 2013
19.00 S PLESOM IN PESMIJO Prireditev ob 10 letnici delovanja FOLKLORNE SKUPINE TORBARJI Kulturni dom Postojna

ned., 29. 12. 2013
16.30

PLESNO-GLASBENA ANIMACIJA S ŠKRATOM in pevko CLAUDIO
POSLIKAVE OBRAZOV

OTROŠKE SLIKARSKE DELAVNICE pod mentorstvom slikarke Jasmine Čelan
Kulturni dom Postojna

pon., 30. 12. 2013
16.30

ZIMSKO GLEDALIŠKA PRAVLJICA S ŠKRATOM PRAVLJIČARJEM, SNEŽAKOM IN PTIČKOM
PRIHOD DEDEKA MRAZA (z obdarovanjem, plesom in petjem) Kulturni dom Postojna

tor., 31. 12. 2013
od 22. dalje SILVESTROVANJE NA PROSTEM – glasba v živo, gostinska ponudba, veliki novoletni ognjemet na trgu pred hotelom Kras 

v Postojni

0.00 ŽUPANOVA ZDRAVICA na trgu pred hotelom Kras 
v Postojni

22., 25., 26., 28., 29., 
in 30. 12 2013 JASLICE V POSTOJNSKI JAMI Postojnska jama in ploščad 

pred jamo

sre., 1. 1.2 014
14.00 POHOD NA SVETI LOVRENC zbirališče na parkirišču pod 

Sv. Lovrencem

(Pridržujemo si pravico do spremembe programa zaradi okoliščin, na katere nimamo vpliva. Dodatne informacije vam nudimo na www.postojna.si)


